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RAL: ERG F} OERAL BUREAU OF INVESTIGATIOMN # 10588
) J. 8. DEPARTMENT OF JUSTICE

Lavoratory Report

July 1, 19856 ot
Case: BRFID Number: ¥-876-11975

Specimens:9«576-119981 _ . o
: Ao OOno page of the knowm handyrinting of ilvin
Kirpis beginning "OLD FITZS:ui LD WASewe®,

Examination requested by:St. Faul Bureau Office
h Y P

Date received: 6~24-06

Examination requested: Dosunant

Result of examination: Exapination by: Appel

This svecinen will be ndded to the ecllection of Xarpia® known hindwriting
and will be of v:lue in the guuer:l ssurch to be mude of questioned writings
a3 soon as the writinge of sll nnmppra of thess gungs are collected.
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July 1, 1038
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RECORDED 9-576 -1i8%

Speeiel Agent 1in Churge,
Ste Puul, uinnoaotn_.

/(, He: BANXID .-

’

Dear Bir:

There is transmitted herewith the laboratory report
covering the examination of specimens submitted by your office
in connection with the above entitled matter and received in

the Bureau . o £4, 1936,

Very truly yours,

John Edgar Hoover,

Director. S .b
,5(\\
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June 29. (183674

I am attaching hereto, ror your informatiol.
a copy of a memorandum which I have just addressed to - e e
the Attorney General, relative to certain imstructions ™ o
recently issued to the Sheriff having jurisdigtion pver
the County Jail at St. Paul, Minnesota, by Mr. Sanford /- * *
Bates, Director of the Bureau of Prisons, to the effect R
that Post Office Inspestors should be pemitted to g m o kar e
interview Alvin“Karpis privately. -i«—  ». oo’ Coadiadad dm
——————
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Very truly yours,

ey, ,;»«: o J’ohn Edgar BdmrH o

,;a_,;f - rmrector.
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June 29, 1936

A i, R st g e AT 81“"*“'*"2‘@"‘ >EEER, *‘«Y"'" HTLIOPRORT ”“‘
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HEMGRANDUH FOR THE ATTORN!Y GENERAL.'

. “:,j‘\f’. ““ .,“' t’“\‘*} ;. Qa‘ \xl"fi w&: 'W;;’”g"?}" S ;': ~
¥ As you are awaré, we have in custody at St. Paul, in The
County Jail, ‘Alvin Karpis, being held as a Federal priaoner for tho
kidnaping of William A. Hamm, Jr., and also for $he kidnaping of ?'W
Edward G Bremer. The date of. the trial of Karpis is set for Jnly 14, R
1336, 1In view of the extremely dangerous character of this man, PR T
.with a record of fifteen bank rooberies, three kidnapings, four - SETI
,murders and three jail breaks, all im a period of ten years, I
"eonsidered it imperative that every precaution de taken to prevent T
a possible excape of this individual. I therefore directed that - -
. Alvin Darpis, while incarcerated in the County Jail, which is mot *~‘ Eln Lt
" @ Pederal institution, be guardod at all times by & representative ‘;\;«,

" of this Buresu and hat no persons be alloged to see him alone por VAR
-talk with him alone, except im the presence of a Special Agent of -~ .
this Bureau, 1 was moved to take this action because of the fact e

i that Xarpis had specifically informed me that he intedded, if he . i

e

¥

é NT QI TORTOTNO ©

could, to effect his escape, and I felt that in view of the charactor NS
of this man every percaution should be taken to fully safeguard
his custody, at least until after his trial and convietion, at \
which time the Bureau of Investigation might then bo relieved Of . ...« ——— ')
" any furtber responnibility for him. TR , o (}\
—_ I ¢ havo just boen telophonically advised by my Agont tn W- - \\»
charge at St. Paul that the Sheriff who has custody of the County . .
Jail is in receipt of a letter dated June 26, 1936, from Mr. San- k\‘ .
- ford Bates, Director of the Federal Bureau or Prisons, instructing iho o
. Sheriff to allow Post Office Inspectors to interfiew Karpis and
and directing that such interviews with Karpis should be conducted
"~ Privately. The Sheriff has, of ocourse, construed this instructiom
_to mean that representatives of this Bureau or of any other law 1#«*

enforcement agency are mo% to bp present during tha intervio' ‘1th
Karpi- by tho Post Offico Insppctor-.-.j;w; :

+
-
]

e T

"4 '~."- 'h ,‘ . -" ‘.. ﬂ ' -; s
e ocnmunication wes had with this Bureau'relativo o 7 T
thi- matter by the Federal Bureau of Prisons, and I am bdbrimging ' /}@,
this to your attention because of the fact that I do not dbelieve -

any one, irrespective of what official oconnection he may have with - -
either Federal or loocal law enforcement agencies, should be permittod ‘?;..
to see Xarpis alone, at least until after he has been tried om July -~~~ -
14, 1936. Certainly, the period of two or three more weeks will

not interfere materially with any investigative activity upon the

part of any other investigative agency. There, of course, would ]

be no objection to the Post Office Inspectors or anyone else with *
properreason to interview Kappis as long as a represéntative of

this Bureau is present, but I do feel that if this Bureau is to

T7-876-15477¢
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assume. thoresponsibility which it nppoars neoouary tor ‘us to iu\m

of properly safeguarding this iadividual, we ‘should be preseat ‘at
all times when Karpis has oontact with any one fram the outaido,

St

. g Py ;C. ;- . ._f e \
PR S 73 personl are to bo allovod to ses Karpis, even thoug‘h’“’ T
' vwh offiolal status, with out representatives of this Bureau being ‘' _ -
permitted to be present, it will be necessary for ms to with draw:- .. ~*
the Agents from the detail which they have been on of guarding this - .
\ extremely aangoroua prisoner, becauge this Bureau cannot and will . . |
Rot assume pny responsibility unlou n 1& oxcluaiu raaponsibinty. 5 \
A AN N A A : 'ﬁ 3

I, of couru, do not Zor ‘one moment’ w:lah to contond that

- this Bureau has the right or should assume the guarding of its )
-~ prisoners pending trial except im those cases where the prisoner is: ‘:“-‘_*.

notoriously dangerous end is held in a jail other tham a Federal ~~ -~

institution, or where the prisoner has given notice that he intends

to effect his escape if he possibly can. Should Karpis excape,

this Department would be the one, at least in the eyes of the pudblic,

charged with the responsibility of having permitted it %o ocour,. o

I see no reason why persoris should be given the privilege of interview-

ing this man privately and alone without a representative of this = ..

Bureau bcing present at all tiul. M’ .;;‘;?,:5 CLd

t . > T i - : \ . R
o e T m Y I Bespectfully, ¥’/ e T

t s mr A
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Itloroapoctmllyroq audmtmnfwtotbomh DN
: with refercnce to Dolores shich was forwarded h SN \\%
office on April 10, 1935. Suppleasmting the inforsetion @ou- = N ~.
tcired therein, I wish W advise you thet this Buresu has had A
' mumerous occasions wpon whioh to interview Dolores Delaney since :
“her confinement in the United Statss Detention Ferm at Milaa, - T
Mickigan, where she 1s preswntly serving a five-year sentencs, which
- sentence sas inposed upon her by the United sum Dutrlct Court =~
ctlml., nodda.cnluchas. 1935. L L \ -

.o

RECQRDED QOPY FILEQD LN ((; 2

. : “i o
o Thhtlllfnr&artdﬂuymththn@dluontom
interviews which have besn had with Niss Delaney, thic Buresu has
obtained information froa other sources strongly indicating that
the sentence imposed and the subsequent incarceration of the Delsngy
woasa has in no offocted a reforsation In her sttitude tovard
. las enforcement., JDuring the month of Jamuary, 1936, the United
{‘:‘T“ Stxtes Attorney at 5t. Paul, Ninnesota, ‘had occasiom to subpoens
f T"‘“Dolmlbohnq with the thought that she sculd be of material
""" assistance a3 & wityeso in behalf of the Goverument during the pro- .
o : ‘r’"j __‘secution of Will | T or and Ccpsiua' » who
e ’(ﬁ were charged with conspiraqy to abluc transport in rstate
4 o e eomaerce Bdward George Bremer of St. Peal, Ninnesots. The United
C o e, L Otutes Attorney at St. Paul wes unable to use the Delsney woasa -
= wmtu-w.tum.uwmmmumtuma

o I E g gourt ead Jury information very evideatly in her. vomuu- ? -
S rocu"d to the abduction or lr. m'EOORDED Z’( 3 \ﬂ_:] —
o ,,j Jorerb | During har brief pertod in 8t. Pen, Nindesotd, ahe &4’ (F IV.CTIGA

... Juraish so nmum uuum-er. .
‘agdntd i tiis Buresu. i) QRO U1 S

i g b0 the Un sm Detonttion Fyra at Kilan, Iiclugu after the TGEJ oring
¥, ra..m,__}l‘}gl_ in Sk, Paul, Manesota, uy nd othu- u;nu- N‘ o~
K }J wm\! } UL 1 fe%6 ' i
TR ~ .
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.. Tuls, of course, injured the position which Wynona Burdette '

. furnished & signed statesent to Special Agents of this Buresw,

Judge Arthur D. Wood -2 June 29, 1936

that tastitution mtw, who was 1ikewine sabo L Tl
poensed, had furnished oraation to the Governaent in the tm
of a signed statenent and wes nothing more than a "squeal®, ;.. - R

oocupied with mpoct to t.h- ot.hor m-onora ﬂll det.u.nod ut o o

: ,“" e ) .4'1 P e Py

Ia view of the fact that nom-{. W had Lxewise -

1t would appesr that she wmas meking efforts to ingratiate bcrult
with the other prisoners at the Milan Detention Jarm at the . - .. .
etpense of Eynona Bufdette. This, of oourss, s highl: projud.t-

ehl to fh umuu of Nise bnrdotto. LA '

o [ B
._;/ --"k

v nuu e mrthor lnfor-od tha\ there az0 pending ‘?
at Miami, Florida, indictwents aguinst Jopeph H,’Adsns and Eenygy = _ -
*Duke® , charging thea with conspireay to harbor snd .
oconceal Al is. 7The information furnished by Dolores . .. - -
Delaney with regard %o this matter s undoubtedly accurste and - -~=-« >
in anticipation of waing her as a witness in the trial of that
mattisr, she was recently interviesed, at which tine she completely
repuditted her signed stateaent end expressod a sincers unwvilling-
. ness to be of w assistance to the Gonrmuut in t-hil ntm. T

. .nt"“ “ae - U o
L >~ ”

I brinxing ihu ntter to your attention as lupplo- e
mental to the sforessntioned parole report, im the bellief that .-

4¢ may be of some assistance to you wvhen fnrthor oonudmuoa is
glm a3 to the status of Dol.oru Dohnq. A R—
' ) 'or.v truly yam, o
\-v: ' - x‘i‘
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Federal Buresu of Infre 5115
%%’.Egﬁf‘ggj of Justice
Toledo, Okio, July 1, 1936

Director,
Federal Bureau of Investigetiom,

Washington, D. C.

Dear S8ir: . —

Special Agent J, M, Jones arrived at Toledo, Ohio today
at 5:4% 4, ), from Chicago %o set up certain telsphons taps i{n the
investigation being earried on as to the harboring charges in the
BREKID matter,

He is registered at the Commodre Perry Hotel., Hs
!lll ratum to Chicago when he has completed ths above work,

REOORDED ,.) S 7 (o .* ”\D\Jq a
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TOLEDO OHIO JULY 1 1936

DIREC’IdR FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

US DEPT OF JUSTICE WASHN DC

X

- “BREKID IN ORDER TO COVER ACTIVITIES EARL IKE WITTENBERG ALLEGED GO-BETWEEN IN

!

/;;JJ—/"../ Y W l&"/

~od
\ '\"\Pu-om- AND FIXING TOLEDO WHO OPERATES WITH HIS BROTHERS AND OTHERS THE

\ ITTENBERG JACOBS AND BESENSON BONDING COMPANY FIVE THREE EIGHT ERIE STREET

\ s\_ T
. . TELEPHONE MAIN NINE SEVEN ELEVEN AUTHORITY REQUESTED TAP THIS TELEPHONE

y ALSO AUTHORITY TO PAY ONE NONTHS RENT TWENTY FIVE DOLLARS FOR OFFICE FIVE
§ TWELVE HALF ERIE STREET TO ESTA.BLISH BASE FOR TAP STOP INQUIRY PROGREBSING
SATISFACTORILY WITH EVIDENCE BEING GRADUALLY DEVELOPED WHICH SHOWS

ASSCCIATION OF SUBJECTS AND SUBJECTS WHO WERE HARBORED STOP EFFORTS OF

POLICE OF MAKING ACTUAL EFFORT TOLEDO SO FAR HAVE BEEN INEFFECTUAL AS TO
GAMELING AND PRCSTITUTION

CONNELLEY...

I o,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

¥Form No-. 1
THISCASEORIGINATEDAT  Cineinnmati, Ohio. FILE NO. 2-9
REPORT MADE AT DATE WHEN MADE PERIOD FOR REPORT MADK BY

WHICH MADE

' Indianapolis, Ind{ana.’ | ~7-3-86 "“‘“"j » 6-24—80;;;';»#-"”"0. 'A;-m Kol i

31 cHARACTEROFCASE . ° LA

ALVH?KTRPIS with unun;

F3 7 pR. JoSEPE P nuo-, 1. o. mz,’ . IIDNAPING ; m-
s . OBSTRUCTION OF JUSTICE; -, v,
oy X “"_ Edward .Goot'g aer - V“""* 5 mIomL FIREARMS AOT. 7.
I — . & \ N ._& L ""-’.'::-"" H‘_ : SRS R SRR )
SYNOPsIS OF FAcTs: - No record of 1933 -tanda ord o_gnpo, mgglnio
sl motor ; -429014, and 1935 [Ford two-door uau,,_
R T e motor 7, et Indlan BUYeeh o i"oF Motor Vehioles, * ™
S RN - Stop aotices placod with that bureau., Other stop . ,_ ,
{- ~®% 7. notices in mtant case withdrm at thqt burunmi R
U AR B UL 32‘ S - P,.s-‘._: ;3':.;‘;”4" LN, FEND R e
_’?,.a . *-\_: : .“, o w, . ; el / r;':,:_’ .'é“c)"x.;hp;, F N . —.‘vs. \
Lo é ',E».'. _’\ ) . ] e A } G‘ _.;-_‘. v 1’(‘5{ " ‘1- “_vi‘ E
“| Reference: Ghiolgo Bureau orﬂco letter to Cincinnaty Bureeu R
. ' ~ Office, June 15, 1936; Cleveland Bureau otﬁco lut T
TR e o ter to nn tiold orticn,_runo _17, 19?6. R L s
Details: At Indianapolis, Indjana

777777 Agent interviewsd Mr. Sau] Hoffman, Indiana Bureau of Hotor Vehicles, smd
he advised, after a searsh of his records, that 1933 standard Ford coupe, mo-
'}- . tor number 18-429014, model 40, and 1935 Ford two-door sedan, bearing notor
mumber 2044337, had not been rogiatorod at that Bureau. Stop notices were
_placed on these two antombbiles, and Mr., Hoffman gdvised that he would imm
~-..~"{ately notify the Indianapolis Bureaun orfice in the event an attunpt nhonn
be made to register thn. ‘ , )

7" 7R stop notice on 1935 Plymonth ndan. notor aunber PJ’-azz'??z, m placod
L .t ‘the Indiana Burnu of Motor Vthcln on December 16 1985 'g; ,_..- ‘ _,-; _
111 other -top notieea 'hich han bean mintainod at tho Indiana Burun
of Motor Vehicles on automobnn involved in mstant case, have been with- -
‘nn.\ :,,1 ey ' “,.. . e "\ L. ,.u -, 5 .;..r \k : * L
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Post Office Borx 812

Ciicugo, Illinois

s?"’m ‘&Nt i.n ﬂnry
. St, Paul, Minnesota
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dum to’ adviao ﬂut on Im %, 1986, lrs, Bryan T U o
Xﬁolm telephoned the writer and gdvieed that she de- -~ . = -
sired to visit her bhusband, B 1ton, in B¢, Pawdl G- T
“on July 4, 1956§ that ste would call at your Office
on that dete for the purpose of ascertaining shether
it wes possible for her to visit with her huesband,

€ {

- Y -
Do M, LADD *“' e R
Bpecmumnchug.
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" v o, eoulhublo mesttgatlu hes bm -ado ia tho abou onutlol

cane raisuu to an individual who, is the fall of 1935, was using the nsme
of Dr. Robert CervilleToraiggon ead o ves Fopartod as nu; posstvly

. 'ldentual with D», Joseph T. Hom. & i ;’ \ I Wt

b ERER Y B g
¢ P !his ufuumx nade -tltueau t th- cttut thn\ he l& A
kopt oo-pny with @ auree nemed Miss l'honu Krostue of Fisher, l\lnnuon. Rl
Miss Krostue was lossted at Coluabus,” Ohig, 1a Dedember, 195, end upom
being showm photographs of -Dr, Moran, steted that these bore & strong CLLLT
recerblance to a former fisnce of hers named Walter Reymond Kirmetrang.
She furnished & large photograph of Amstronz Sut was unsble to advise
anythins oonesraing his whereubouts for seversl yesrs. The photograph
“ of Armstrong, when ghown tO0 the various psrsoss who hed geen the fandividual -
using the pame of (miston was tdntiﬂod by thom a8 Ouhton. :
. ‘b
: s oppecrn that Amtrong or om atn, as ha hu celled Mnuu‘,
is not identical with Dr, Moren but the Bureau by letter of June 18, 18,
hes indicxted that it 1s felt that the Burssu een aot be certsin ia this
matter until Armstrong, slies Ormiston, is located and fnterviewed,

i C A Teport of Spesinl Agent 3. K, McKee, dated st 3t. Feul, -
June 83, 1956, shows that Armstrong, &s Balter R, trong, wes ia -

“ the Yeteraas' Administration Hospitel st Nimmeapolis, Mina., §n oetcbu-. NN
~ 1627, end vas sgain adaitted $0 this hospital oa Jeausry 27, 1920, e |

" on emergensy ¢ase for scute aloocholism end morphine addietion. The = °*
_hospital file shows Ais soapensation mumder as C-1350Y08. The file o

. further shoes & oo-pcultton sumber 13467647 bBut the hosgpital nthorluu

" 8dvise thet thn is ao mh nnbu- es thu latter h oxlatouo. .}’; Cels

“ae vty o K8 48 requested thnf. u- ru. of tho Votoran' Mnuhtreuu

Do reviewed to assertain zhether talter R, Asmstrong, e.mpeasstfom .
.umber §-1380708, bas spplied for or secured his boaus, in order that
his latest address may be sscured, so thot he may be interviewed.
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It §is als0 reguested that the Army serial mumber of this
inddvidueal be secured, eftcr wbhich the fingerprints should be secured
from the ter Derertuiant and compered with thoses of Dr. Joseph P. XKoran

A 1 determine doflnltoly'vhothor Re 15 & Qifforent fndividual, If be .
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- othhom oxty. &m«--"” :

lmdor upn\h oo'ur thoro u uu; ror-srdoa to m by’ ,f 2
miaum mail, retura peceipt nquoo&cd, the sum of $2,400,00, vhieh
‘wus teken froa the m»sslon ormme_l_l_, et the time of bis .

3 A;- ‘j . .m“ .t ,oh‘o. m’. o _— - ;;"’,,_{c PR V._‘_ : e
T E 4 \" ] f \‘. o d ‘; : ',;{:_Of} '.‘ Q r ey ‘; :',,15/ : ’ N
v o ~5‘ n;. office fs 1in ppsusdou o! an mtboﬂution ‘Harry s

<  Cempbell, dated my 14, 1938,"st 8¢, Paul, qmmou, ‘direoting the
E sun of $2,420.00 be delivered $o Bis mother, Wrs, Lizea Vart !pbou, A
818 South Rosxford Btreet, m-a, th&mq\‘e ,mm,‘,u T —

It 1s requested that the 2,&00.30. whieh 13 going forwsrd,
as indfczted sbove, be delivered to Mrs, Lices Mertha Campdell, end
thet & receipyt be peoured therefor, Qopiec_of lhicb ahxld bo fo,nztrﬂod, — -
tothu orﬁooudto thc Buruu. R a3 ‘..,._»_-;
e f,:r’* ’ mor htc orm 35. 1836, tho m.rean untbor(:od ths tcuvory‘
L the sum of §2,400 in accordance with the lnqtmcuqu of Berry cmbon.
-}, and a view of ghese lnatrucuou tia em is Nlng ;omrdogto‘)ou tor
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

_ FSYNOPSISOFFACTS All -ntomobuo ltml rmovod tr Arkannu steu' A _ :':',,‘_.z:",..
; C 55 W License Bureau except as _to 1935/Plymouth Sedan, "’’:': “% S

THISC!:‘:EIORIGINATBJAT Ste Pau],. Minnesota, rizno. 7=

REPORT MADIE AT DATE WHEN MADE :ﬂml‘?ﬂbm REPFORT MADE BY

Little Rock, Arkansas -y .. 7/3/36 .. 5/15.85,86/56 - Bo Ly DARON . - 00 et

v ALVIKARPIS, with aliages; - ST | cowmacrenior cass”

.%.. IRe JOSEPH POMGRAN, with liesep = .. i | KIDNAPING; HARBRING a rucmns

\ FUGITIVE, I. . #1232; BT AL; ‘% BSTRUCTION OF JUSTICE; %% .:
g}mw - VIO‘I‘DI. _.,.“ N ANATIONAL FIRBARMS AOTs 37" -

s ._,'?,'H-;‘f" RN
LR T Y

motar_No, PI322772: 19 ord 1-8 tudor, motor llo!

Cocke : o i:gxgs% and 1955¢Ford Y-8 Ooupe, motor

L FPact -424014. Efforts to locate L. oh, spocil.l S
Corrrnedlee] VWatchman, Hot springa, Arkansu. vithout results '-;, .
. . '} . z NSRS

S “'\3 -‘;J;fc'g
REFERENCE: Bureau letter dated May 21, 1936, Istfar $4 all i’i-n nrncu

i Sl - N ~ — S

Joor 27T from Gleveland Office dated June 17, 1936, Lettér, from ¢8e - 5
-~ - —c -~ Ghicago affice to the Cincinnati office dated Juns IS, 1936

DETAILS:

T TTTTTTT U petorts o locate Mre L. Me Lynch, Special Watchman of Hot Springs,
Arkansas, for an interview relative to certain experiences he has had with

- Herbert Akers, Chief of Deteotives, Police Department, Hot Springs, have been

Linwood streot which is on the signed statement executed by Lynch, ia: ‘oocup-
ied by a nogro femily who knew mothing of Mr. Lynch, The current City Directary
listed him as residing at 625 Fifth Street, at which address the writer was
advised that Mre and Mra, Iynch hed moved to a rooming house located on West
. Grand Avenue toward Malvern Avenues and near the cathouc churoh. xrrortq are .
R 'boing continuod to locato and 1ntecnist thil porson. N LR T C28

P °C ‘1»

S ¥

)  Wwithout results to date, Investigation has disclosed that the address of 121
}
d

5 i aocordanse with the receat letter of the Chicago offise to the |

Cincinnati office, a copy of which was forwarded to all field offices, all
stops han been vithdrnn rron tho Lutomobno Licenn Bu.roau, Departmnt of -,

S e to dates -,_,(-.: JOTR N e e ,;5 e , S )
e PNY, ST TN TN ::f | é‘f Sy ad TN
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Revenus, State Gapitol, Little Rock," except as to 1955 Plymouth Sedan, motor. .
. No. PJ322778, and 1935 Ford V-8 tudor Bedan, motor No, 8044337, which were =~ - AL
allowed to remain with the Licmo Buresu in acoardance with the request set -

- forth in the referred to letter, . On June 25, 1936, the writer peraonauy }
, verified that these atoya tere now recorded uth tho Lieonn Buruu. Yt A
f"“u .'- - w3 '_ : : «wx . ¢4)‘ - -=~-,<- e »,3_)“'

g In ‘acecrdance with tho reference circuhr lettor of tho clovehna o
otrm, a atop has been placed uth tho Lutomobilo Llcenn Burnu as to 1938 _ .-
!'ard coupo, notm‘ No. 18-4890140 : R S S
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LITTIE ROGK GFEICE at Hot Bprings, Arkansas, will continus efforts

to locate L. M¢ Lynch, Specisl Watohman, and interview him in acoordance -, o
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Federal Burean of Inestiy m ™~
]%4?’ eparfment of Justice

dard Building,
Cleveland, Ohio

July S, 1936 -
;
4
3
t
$
C
Y‘
Director, =
Federal Bureau of Investigation, , E
Washington, D.C. Re: BREKID b J §
> .
Dear Sir: b 2
<
.-
\
expended, N
and it is therefore requested that an additional $100.00 ‘
be authorized in view of the fact the informant is essen- B
tial in conduct of the present investigation at Toledo, ~.
Ohio, it being recalled, as previously indicated, that he -
was at one time in the "racket", and is acquainted with or ‘
can obtain information from underworld characters at Toledo. ’ }
S
Very truly yours, Q)
Q£
~L
« ¥acFARLAND,
pecial Agent in Charge
EJW/1rl
cc - Cincinnati
Chicago : T T -
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S Foderal Bureau pf Infrestignd. 1 'c,nf\k,“.._._._'_. K
H. 3, Bepartment of Justice ' ;-:r- Ew N

404 New York Building e B e

Seint Paul, Minnesote |y

:m 3, 1936 ‘ s Tarbd aeen |

Federal Buresu of Investigatiom
( Vashington, D. C.

+ Dear 8ir: BREXID

Referring to my telephone conversation with

Ollr. Temm on July 1, 1936, relative $o interview had with Alvin

Karpis by Post Office Inspectors 8.jHetrick snd J¢ Cordrey,

Special Agent John E. Bremnan of this office talked with

Karpis on July 2nd, at which time Karpis stated that he had

first wondered why it was that these fnspectors would make

a trip to Leavenwrth and then to St. Paul just to see whether

or not he or Campball would state that they hal convicted the

wrong persons in the Warren, Ohio mail robbery; tha

dawned upon him that they might possidly have found out that.

the postmaster, Who was 1n office at Warren Ohio, at the
'—mﬁ’omﬁu

mé O >
ard th \ 3 t in order to prosecute _

W,,MJ
%LMWLMQLW %o _exonerate Sargent and
® other person eonviected as neither of them had participat-
"o in the robbery, After making this statement he realized
that he may have been furnishing information that was not._. \
Xoown, &s e stated he did mot knov whether or not this post- R~
%ali___,_mm& fer hal Tecalved §5,000 0r eny other sum as he hsd not pald N
o that the postmaster had either dDemn 3
discharged of hed served out “EEOFYIy s ter the rob- >\ !
orjds.  EKarpis_ >
‘stated that the ¥exTep mall ro bery was a robbery of a mail
tTusk containing s shipment of money I¥0ii ¥ Federsl Hezerve
@Ml to cover éashing of payroll ehecks I
- "stee] mills;-that tHe Tarrettaville irain robbery wes of @
shipment of money $hat would have gone to Warren, O Ohio, and
&-seme information he had on the ‘Warren money, would
qpply to that stolen at Garrottmno,_,that they on],y _BOY
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I . O
He intimsted thet he, Harry Campbell, Fred

\H__g_n_;g;- and some person substituting for SamjCoker had
perpetrated the Garrettsville mail robbery.! He mentioned
further that he understood that the .45 automatic pistol
found in Campbell's epartment at the time of his arrest had
been identified as e ving been fired in the Garrettsville
mail robbery; that the peculiar part of the thing was in

, the excitement of the getaway, Campbell had picked up the
wrong pistol and it was really not his pistol that was found
in his apartment, stating that it wouldn't meake any difference
because he was in the thing and no prosecution ageinst him
would ensue anyway.

~ Karpis was also questioned as to whether he
had over observed any Post Office Inspectors on his trail.
He stated that just before he fled Hot Springs, Arkansas,
lest Spring, he had observed two Inspectors in a taxicad
end lesrned that one weas Heynes from Tulsa, Oklahoma. He
said he frequently observed other individuals whom he
suspected to be Inspectors, but was never able to know
their identity for sure.

Very truly yours,

.. (&,

C. W. STEIN,
Special Agent in Charge

JEB:IM/rwn

AIR MAIL
SPECIAL DELIVERY
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. . . Mr. Toieza .. ,/
M. Banghmes .
oo Federal Bureau of Infrestigation e k... |
I . Bepartment of Fustice } o comey
Post Office Box 812 o porerst
]
Mr. Foamorin . ... -
Chicago,I1linois Nr. Eerbe ... {
Mr. Joseo. ... ...
Mp Eeith ... ...
eW Lestor ... !
July 3, 1936
Director
Federal Bureau of Investigation
Washington, D. C.
Dear Sir:
_ I am transmitting herewith the last of a series of three
o articles which were running in th icago American. This
N article appeared in the issue of July 3, 1926 and is rela-
3 tive to the investigation conducted by this Bureau result-
L~ ing in the apprehension of the Barker-Karpis Gang.
o ' Very truly yours,
DML: 1T D. M. LADD
% enc. Special Agent in Charge
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'Inside Story of Rounduplll < -

fof Karpis-Barker Mob ‘ e
R ;::_ . ;
——— ]

pood_Citizens’ Aid&
Seals Doom of All
in Terrorist Gang

This is the closing chapter of an amazing story bar-

ing, for the first time, how a prominent North Side family

- aided G-men in their impressive roundup of the dangerous
Barker-Karpis gang of criminals. Coe e

Federal wire-tappers, operating from headquarters in |

‘the home of Dr. William R. Cubbins, pieked off messages |

to and from Arthur (“Doc”) Barker's “moll” in a nearby

ghouse and thereby confounded the public enemiqs. . }

Final phases of the roundup, including discovery of
2 hot clue to Alvin Karpis’ whereabouts by a member of
the Cubbins household, are recounted in the current thrill-
- ing article, , . s
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BY ELGAR BROWN.

CHICAGO AMFRICAN
JULY 3, 1236.

- .

Life in the comfortable stone-front home at 425 Arling.
ton place was regaining a measure of its customary seren-

fity. - . .
, Dr. William R. Cubbins, his wife, Cora, and her sister,
- Miss Alma Brindley, were getting back to normal after a

t hectic four-week period climaxed by the dramatic events

{

nothing seem
ere were messages to in
te that No. 439 was sti

of January 8, 1935. ,

For a month their usutlly

well-ordered lives had taken

on a nightmarish tinge as federal agents—G-men—had
occupied the third floor, coming and going furtively, keep-
ing constant surveillance on a house at 439 Arlington pl

by means of tapped wires.

~ 'The Cubbins family had seen its sacrifice bear fruif.
G-men had obtained messages to and from ‘“Mildred,”

No. 439.

These had resulted in the
bloodless ‘capture of “Doc’¥
Barker, with Mildred herself, ‘
in a nearby hotel. They had
enabled the agents to raid a
flat at 3920 Pine Grove av.,
shoot to death Russell Gibson
when he tried toiescape, and
capture Byron Bolton, an-
other of the Bafker-Karpis
gang. i

Now the G-men had evac-

ated their headquarters in

e Cubbins residence, and it

peared that the excitement

as over.

sweetheart of “Doc” Barkex]1while she was & resident at

Told to Listen In. i

True, the telepﬂone wirs

'connection and + the hea

phone which had led to these
notable accomplishments re-
mained on the third floor at
the Cubbins home. And the
agents, on departing, had
told the family:

“When you have time
and the inclination, listen
in on that phone. The
chances are nothing will
come of it, for that raid
probably frightened our
friends over at No. 439.

“But you never can tell.
If you get anythiyg het,
~ali downtown headquar-
ters and somebody pvill be
right out here.” : "

From time to time, then,
in the next few days mem-’
bers of the family took short
turns at the teaé)ped wire, but

to come of it. |

out none of these calls add
up to anything important.

perated by the two wome; ‘

-letter was found from Kate

ﬂf Big Event on Way.

1. Meanwhile, an e he
gvent was in the mp:lgihg
down South — an event
which, like its immediate
predecessors, was directly
traceable to the information
doled out unwittingly to the
tenacious G-men who had
spent long days at the tele-
phone in the Cubbins home.

When Arthur (“Doc”) Bar-
ker was captured in a hotel

. not four blocks from the Cub- |

9ins residence, you'll recall, a

(“Ma”) Barker to her son. It
was postmarked Oklawaha,
Fla., and it mentioned “a big
white house near the lake.”

Now the indefatigable G-
men were closing in on this
“big "white house,” which
they had located on Lake
Weir, near Oklawaha.

‘Doc’ White There.

nelley, the ace who had di-
rected the Pine Groveav. raid
in which Gibson was slain.
But at his elbow was the
ubiquitous “Dgc” White, who
turns up wherever there’
eavy work to be done. _
l White, the ex-Texas Rang-
r, had chafe. at the bit dulf-

g those four long weeks

[

% ones in the Cubbins home

it he had his reward wh
he took a hand in the shoo
in on Pine Grove av. An
hete he was in Florida, read
for more excitement. - 1
It came at dawn on Jan-
uary 16, 1835. “Ma” Barker
was pacing the floor of her
hideout uneasily. - She had
read of the killing of Gibson,
the capture of Bolton. She
hadn’t heard from her eldest
boy, “Doc,” in a long time—
for a splendid reason.

Peers Cauticusly.

She looked out into the
morning fog cautiously. She
saw dim, moving figures. She
aroused her other son, Fred,
who got up, seized his ma-
chine gun and posted him-
self at an upper window.

Chief Connelley strode to
ithe door. “Ma” opened it
lan inch. The G-man urged
her to surrender, told her
she was surrounded. She
snapped: :

li ‘%’ﬁd hell with you!”

' And slammed the door.

They were led by E. J. Con- {

he took his turn at the ear-

| U From wpstairs, Fred Baf-,
.‘__,. —_—

r turnell his machine
oh Connelley. Bullets tore gt
‘the agent’s clothing.
o came to his aid in
.dire emergency? Your. old]
‘friend, “Doc” White!
White was at the edge of
the lawn, protected by a tree.
He whifped out that old fron-
tier Colt, relic of Texas Rang-
er days. He fired. Now the
tables were turned, and Fred
Barker had to seek shelter or
be killed. He retreated; Con-
nelley ducked into the trees.

‘* Battlel Four Hours. J

J The battle raged four soll
.pours. The house was riddled




_ ¢

S. “Ma” Barker was fir;
gée. ghe bc(i)r;pped at '
w, her y torn, her
hands clinging to her ma-J
chine gun. T
__Fred was killed a few min-
utes ‘later. Running out of
machine gun ammunition,
he stepped across an open
.window to an auto-
‘matic. A burst of machine
jgun slugs laid him low, ;
: ~ Mother and son had .
b.een betrayed — uninten-
tionally — by “Doc” Bar-
ker, who had been b
y trayed by his moll, Mi
-dred, who in turn ha
been betrayed by a tel
?hone call which reached
waiting ears in the roo
of the third floor, rear, a
Dr. Cubbins’ residence o } ‘
Chicago’s North Side!

!
At just about the time of!
the Florida bloodshed, Miss
Alma Brindley picked up the
earphone left by the G-men
in the Cubbins home. Idly
she listened. Some one was
calling 439 Arlington place. '
The message was in code,
as wgere many sent to that
sinisazr house in those days.,
Miss Brindley could make
nothing out of it. !
. JBut something in the.
tgnseness of the speaker’
vflice told her intuitively thay
hére was information of vitad |

import. She jotted down the'l

parently senseless messa .

f all the words, “Atlantjc |
ity”’ alone was understanl-

able.

‘Startles G-Man.

[~ Miss Brindley decided to
brave the chance of appear-
ing ridiculous. She tele-
phoned downtown headquar-
ters of the bureau of investi-
gation. The man who took
the call was skeptical' until
she whispered: . ‘-
“This is the home where
r. McDade and Mr. Tihl-
ann were stationed.”
Her listener’s attentio
Wickened. He said quickly®
~  “We will be right out.”

th hullets, filled with w}: :
t

!|a few days, and Chmpbel¥s!

Within a few minutes Miss
Brindley was repeating th,
£

message, with its
le mention of Atlantic Cjt )
‘¥he agents thanked her p
fusely and departed in haste.

Once more the Cubbins
household was left in dark-|
ness as to the result of their.
latest effort to be of service
in the war on public enemies. |
|The truth, as revealed later,
was that the agents had de-
coded the message—and the
race for Atlantic City was on. |

Througit¥h at message,
picked up willy-nilly by a
“good citizen” after the G-
Iien had abandoned the Cyb-
bins’ wire as useless, the
sleuths of the government
had learned the whereabouts
of Alvin (“Old Creepy”) Kar-
pis and Harry Campbell.

D Eme a2 0

e S Y TR EUa

"E Karpis Enemy No. 1.

ﬂiDue to heavy casualties ir
e ranks of the gang, Karpld
had now ascended to the
title of Public Enemy No. 1.
He and Campbell were sole
survivors among the impor-
tant figures in the Barker-
Karpis setup. Their capture
would close the case! )

But even as the G-men’
raced for Atlantic City,!
whither Karpis and Camp-!
bell had flec from Florida !
after the sanguinary slaying
of “Ma” and Fred Barker,
misfortune wrecked. their
plan. -
| Well - intentioned Atlantic
City police beat them to the
draw. The fugitives’ car had
broken down as they sped
northward from Florida,
which was entirely too “hot”
for them after the Barker
pisode. -

They stole another. Sta
fficers wired the licen
umber ahead.- Atlantic Cil}
police spotted the car in a

garage. . The “owners” were
traced to a local hotel.
Wherever gangsters
ere go also their wome
ith Karpis at this critlg !
gtage were Dolores Delay, 21,
ho was to bear his child in.

1, Winona Burdette, a ra-
|dio singer. M

B

Game, but Foolish. | |

wouldn't wait to comm te
withthe G-men who were even
then en route. |
And the equipment of the local
police was entirely inadequate.
But no matter. On‘the night of* -
January 20, 1935, the police sur- _
rounded the Dan-Mor Hotel, near
the famous Atlantic City board-
walk. and approached the head-
quarters of the fugitives. Shouted
one officer: |
“Stick ’em up, we're police!” |
And “Old Creepy,” fearing
thé G-men, yelled back: ° .
*Siick ’em up yourself, ‘eop-..:
pers. e’re coming!” . .. . -
Incredibly, Karpis and Camp-
1l sprayed maching gun lead
ach deadly fashion that t
rced the police back, gained
rage, seized a car and escapeg.
Twice, 1t is said, they circl

e hotel, seeking to rescue the
women, then abandoned this plan
and sped westward. Thus pne G- '
men coup, prepared from infor-
mation obtained at the Cubbins-
home, died a-bornin’. " " *
. It was & long tirhe—fifteén
moénths—before the G-men taught
up with Alvin Karpis again. When
they did trap him last 'May 1 in
front of ‘a rooming house in New
Orleans, he —like “Doc” Barker
submitted without a struggle. -

SR

e Knows Game Is Up. -

! e

tzfese around him as G-men-

d decided the game was u

supine ~was  Harry
Campbell when the governmendy

uths located him a week {a

Toledo, O. They took him wi

t resistance. It is whisper

at Karpis, the “hard guy,” h
supplied information leading
Campbell’s seizure.
As usual, the G-men refused
to affirm o_'r,deny that story of
treachery. : h
Among those pleased and deeply
comforted by the Karpis-Camp-
bell -arrests ‘last May, marking
ithe final gestures in the complete
!roundup of & most notorious crew
lof. cutthroats, were Dr. Cutbins
and his womenfolk, . o
.. It is not quite accurate toysay
that the doctor, his wife and his
sister-in-law had lived in fear:
-Teprisal since their gplendid effo
behalf of law and order. As
mijtter of fact, their impor:a
paft in the offensive against t|
Kypis-Barker mob has never
fode been publicized. -~ |-
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) ) }
| e l?ow Breathe Easy. i ‘ ' '

i “But their interest in the final \ )
outcome of this deadly game of !
hide-and-seek, naturally, was con-
siderably more than impersonal
And the women of the household, |
at least, do breathe more easily
since . the last members of that
unholy guild are behind prison
bars forever. :

The eminently respectable neighe
borhood in which the Cubbing
family resides is once more emi-
nently respectable. Gone are the
pitiful, girlish !iqures that once
slithered in and ‘out of No. 439
! Arlington place. Law-abiding citi«!
‘zens once more occupy those
~‘premises. A o

Gone are the G-men, gone the
. equipment which led directly to
the downfall of the once-powerful,
once-feared Barker-Karpis crimi-

1 syndicate. Back to normal are
je lives of the Cubbinses.

! The memory that lingers of
ood-quickening,’ nerve-wrackin
ys about which this story wa
itten is one of a difficult, dis}’

_tasteful job accomplished and'an

important victory won, - i

(ALVIN (“OLD CREEPY”) KARPIS LOCKED UP;—-FOR LIFE. °
———— The dreaded qqngater surrendered to G-men Yithout a struggle. .
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Miss Alma Brindley (left), Dr. William R. Cubbins
“‘and his wife, Cora, sister of Migs Brindley, The aid ren-

d‘ud,,.by these three enabled G-men to land Arthur
h. (“Dos”) Barker behind the bars; to trap md kill Barker's.

ETTED - DANGEROUS

redoubtable brother. Ered and .even ‘more dangerous”
mother, “Ma” Blrker, ung ultimately, to capturs Alvin:
.(“Old Creepy”) Karpis,. hlcxzo American-lnteﬂl!k"‘“]
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JOHN ED.GAR HOOVER - (

. ;"'nuuc-ron (;: C;
“ _— g{nhmd ﬁm’emx of gnhesttgm Y
3 8. Beparhuent of Fustice
Blxshington, B. O
July 2, 1936

( Reference is made to a memorandum submitted to the Director by f

)

MEMORANDUM FOR THE DIRECTOR

Re:lWARR__E_N_L_Q_“o IATL TRUCK ROBBERY.

i ANTHONY ABRIZZETTA.

Mr, Tamm dated July 1, 1936, re lecting an interviev by Post Office In- L
pectors 8.°J ‘Hettrick and Jess\Cordrey with AlvirPKarpis at the Ramsey
County Jail, St. Paul, Minnesota, at which time Karpis refused to discuss’
the Warren Mail Robbery. The purpose of the inspectors in discussing
this matter with Karpis was obviously to exonerate George Sargent and

Anthony Labrizzetta who have already been convicted in this matter. !

A3 p matter of baciground it should be stated that George
Sargent alias{Sergeant alias Barjint is an T an racketeer from Toledo
Ohio. He was formerly the companion of Mildred The latter was
on call from the house of prostitution operated Edit | Barry in Toledo,
Ohio. During the summer of 1934 "Doc™OBarker and several other members
of the Barker-Karpis gang frequented the bawdy house operated by Barry
and it was through this means that »Doc®™ Barker became acquainted with
Mildred Kuhlman. Mildred alleged that her life had been threatened by
George Sargent, as a result of which "Doc" Barker encouraged her to go
to Chicago with him, Thereafter Yildred Kuhlman abandoned Sargent for

02-/?3)(

dI-Q0ole

"Doc" Barker. A
Sargent has been k:nown as a member of the Yonnie*x.lcavoli Gang
which dominated the underworld in Toledo, Ohio during recent years. Dur-
ing September, 1934 Sargent went to Toledo from Akron and Youngstomn in an
effort to assist Yonnie Licavoll in a murder case which was then pending
against him, He was also aware of the fact that Mildred Kuhlman had .
taken up with ®Doc" Barker, threatened her 1life, and told her to stay
awey from him, This attitude on the pert of Sargent undoubtedly gave
rise to a considerable amount of ®bad blood™ between Sargent and the
Barker-Karpis gang. Sargent even went so far as to make a trip to
Bouston, Texas and another trip to Chicago, Illinois in an effort to
locate Mildred Kuhlman., As a result of these differences between Sargent
and members of the Barker-Karpis gang, information has been obtained that
Karpis and Campbell proceeded to Akron, Ohio armed with machine guns in
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Memo for the Director -l

an endeavor to locste Sargent for the purpose of killing him.

" - r
George Sargent was subsequently interviewed at the Cuyahoga ) /
County Jail, Cleveland, Ohio at which time Sargent alleged that it was 6/J.
not until January or Februery, 1935 that he actually learned that Mildr#
Kuhlman was in company with the Barker-Karpis gang. This was obviously

an intentional misstatement on the part of Sargent as it has been shown

that he knew of her association with the said gang during the fall of

1934.

This background has been set out in order that a more complete
understanding may be had relative to the attitude of Alvin Karpis con-
cerning George Sargent and his apparently unjustified conviction in con-
nection with the Warren Mail Truck Robbery.

The said robbery occurred on April 2/, 1935 at Warren, Ohio.
The eriminal records for Sargent and Labrizzetta disclosed that Sargent
was arrested at Warren, Ohio April 26, 1935 in connection with the
mail truck robbery, and that Labrizzetta was likewise arrested at Warren,
Ohio on the same date in connection with the same matter. The files
disclose that these two individuals were indicted on this charge during
the spring of 1935, and that upon their tria=l the jury deliberated ten -
minutes and returned a verdict of guilty.| The Criminal Division of the
Department is in receipt of a letter dated*May 8, 1936 directed to that
Division by Mr. E. B. Freed, United States Attorney, Clevelend, Ohio
in which Mr. Freed expresses sincere concern with regard to the obvious-
ly improper conviction of Sargent and Labrizzetta.. Coples of this let-
ter have been furnished the Bureau, it being noted therein that Judge
West who tried the case against these two individuals held some doubt
in his mind as to their guilt end granted a motion for a new trial,
and that a second trial followed during the early part of 1936 which
again resulted in a conviction as to both individuals. Because of the :
mindatory provision of the statutes, Sargent and Labrizzetta were each l,fﬁ:f
sentenced to serve a term of 25 years,/ This case is now pending in the U
Circuit Court of Appeals where a motion for a new trial was filed on >
the grounds of newly discovered evidence which motion, if the Circuit .,
Court of Appeals so decides, is referred back to the trial judge for ;
hearing. The original motion now awaits argument before the Circuit < -
Court. The hearing in the Circuit Court has been twice postponed in T
the hope that in the meantime, certain men mentioned hereafter, might’ j
be questioned with the thought that the truth concerning this robbvery
might be obtained.
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Memo for the Director ~3-

- Since the conviction of Sargent and Labrizzetts, thé‘?ost 0of-
fice Inspectors succeeded in apprehending John}Brock, whose apprehension
was sought in connection with the Garrettsville Mail Robbery which occur-
red at Garrettsville, Ohio on November 7, 1935. Brock has apparently
given the correct details with regard to the Garrettsville Mail Robbery
and in addition thereto, furnished the Post Office Inspzctors a consider-
eble amount of information with respect to the Warren, Ohio Mail Truck P
Robbery. 41,1,,.,»4 R BN TR0 e NS

Brock hes allegedAin substance that quring the latter part of
February or the first part of March, 1935 Fred{Hunter met him in Tulsa,
Oklahoma’and suggested that Brock might mzke some money. Arrangements
were then mede for Brock to meet Hunter at the Loraine Hotel at Toledo,
Ohio soon thereafter. Hunter furnished Brock with the money to proceed
to Tcledo. Upon his arrival in Toledo Brock held numerous conferences
with Hunter, Alvin Karpis and Harry-Campbell. During this sojourn in
Toledo, Huater and Brock proceeded to the depot in Warren, Ohio where
they w=tched the Erie train come in, it arriving at about 3:00 o'clock
in the afternoon. Hunter showed Brock the mail truck whereupon they
discussed holding up this mail truck. Hunter thereafter took Brock
to the edze of the town in Warren and showed him a shed where they could
secrete themselves after the proposed robbery. This shed is allegedly
located in the southeust part of Warren, consists of old sheet metsl,
end is about twenty blocks from the Erie depot. According to Brock,
Hunter had information to the effect that a peyroll was received on
the above mentioned train in Warren, Ohio twice monthly on the after-
noon train, which payroll was for the steel mills in Warren. He in-
formed Brock thet he was obtaining his information from someone who
h:d elther been removed or who had previously been employed by the
Post Office at Warren, Ohio. This individual was considered the "boss®
and the ®"fixer" around Varren. At the time this survey was being
maede by Brock and Hunter, Brock asked why Hunter did not "take"the money
&t the Post Office, to which Hunter stated that the "men" meaning the
nfixe", did not want it done that way, the man wanted it"™taken" at
the depot. Hunter and Brock then returned to Cleveland.

Two days later a conference was held by Karpis, Brock and
Hunter at which time a discussion was had concerning the holdup of
the Warren Mail Truck. Brock and Karpis went to Toledo that night
and joined Campbell where the three again discussed the holdup of the
truck, The exact dates of these meetings are not knovp, but from
the information furnicshed by Brock 1t appears that all »f these

ST Tt Ren ey AT e T T u-q-nv '\- AL EC-OR e T S




Memo for the Director /.

discussions wnd movements took place during the Month of March, 1935.
According to Brock, he returned to Oklehoma before the robbery took
place. It is to be noted that there never hes been an allegation to
the effect that John Brock participated in this robbery. Brock has ad-
vised, however, that either during June or July, 1935 Fred Hunter ap-
peared in Tulsa and advised Brock that the boys held up the truck in
April, 1935; that they mede seventy some thousand dollars out of the
job, but that they had to give up 25%, 109 going to the man who was
formerly employed at or had been removed from the Post Office and who
was knowvn as the "fixer", 10f going to Hunter, and 5% going to the
party who had kept the boys in money before they "pulled" the job.
From information disclosed in the Bremer csse with regard to the Gar-
rettsville job, it would appear very likely that the person furnish-
ing money to the boys in order that this job might be "pulled® was
none other than Joe Roscoe.

Buntsr then told Brock that the boys, meaning Karpis and
Campbell, went to New York and got a third boy to help them on the
Warren Mail Truck holdup; that they had drawn a "rank®, meaning they
had been seen or tipped off in the depot and drove away, letting the
robbery go for the time, then decided to head the truck off before it
arrived at the Post Office, which was done. Hunter informed Brock
thet the boys cut in front of the majil truck, thus stopping it, and
that Campbell :nd the boy from New York ran back to the mail truck,
one on each side, and then took the truck to the shed which has been
mentioncd hereinbefore. Bunter advised Brock thet the boys hed the
meil messenger in the mail truck, but that he got out on them. Brock
asked Hunter whether the authorities had not identified two men on
this job, to which Hunter replied that the authorities had so identified
two individuals, but that these said individuals were not in on the job.
Brock and Hunter then discussed the possibility of people being identified
on "bun raps", whereupon Hunter stated something to the effect that
"he was a smart and it would do him good".

Brock has further informed that during November, 1935 he dis-
cussed with Campbell and Karpis the conviction of the two boys, mean-
ing Sargent and Labrizzetts, et which time Brock asked Karpis and
Campbell if the two boys who "fell on that rack"™ were really on that job,
and Kerpis and Campbell informed him that these men were not on the said
meil truck robbery.
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The Postal Inspectors have not permittsd Special Agents to
interview Brock concerning Kasrpis and Campbell, and the Agents have
intimated thet it is their feeling they have not been permitted to
interview Brock in view of the fact that they might obtain informa-
tion indicating that Sargent end Labrizzetta were unjustly convicted
as the result of efforts on the part of Post Office Inspectors.

!

The Special Agents have obtained confidentially, through
certain Postal Inspsctors, further information with regard to the
erren Mail Truck Rohbery indicating that the job was "cased" by
Fred Hunter and Jackfraver who is a former Assistant Postmaster
&t Werren, Ohio, and that Joe Roscoe of Toledo, Ohio was also ac-
guainted with the offense and prior to its commission made arrang
ments for the boys at Toledo to meet at the home of Edith Barry
which is nothing more than a "call®™ house for prostitutes. J

Post Officer Inspcctor Casey has informed Special Agent \
E. J. Dowd that the Post Office Inspectors are confident that Brock
did not participste in the Warren Mail Truck Robbery, but that he
was well acguainted with the plans of the robbery as well as with
the getaway rozds; and that Brock had convinced the Post Office
Inspectors thet he was telling the truth, after visiting the scene
of the robbery with the Inspectors and traveling with them over the
exact roads taken by the bandits after the robbery. Brock advised
Inspector Casey that the loot consisted of $72,000 in currency and
bonds, the bonds having been degtroyed and the money divided eguelly
among Karpis, Campbell and oneﬁohnnie, after ents of 107, or
#7,200 each to Jack Craver, Fred Huater and Jogiﬁgscoe. The identity
of Johnnie is not known to the Bureau at this time.,

The Buresu is not adviged as to the identity of the United
Stztes Attorney who succeeded in prosecuting Sargent and Labrizzetta,
but it mey reasonzbly be inferred that Mr. E. B. Freed, United States
Attorney at Cleveland, Ohio was the party responsible for the prose-
cution. In his letter dated May 8, 1936 directed to the Criminal
Division, Mr. Freed expresses very real concern over the convic-
tion of Sargent and Labrizzetta and closes with the following pere-
graph: "Please understand that I have no desire to interfere where
I have no right, nor do I heve any desire to unduly burden you,
but my great desire for the proper adminisiration of justice, and
thz performsnce of duty in respect of the Warren conviction, prompts
me to write."
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Memo for the Director ~6-
- ks a matter of interest along tais line, Detective Harry
K.\Manson of Tolcdo, Ohio who has always been considered particular-

ly reliable by Agents working in that vicinity, has advised that he
learned through a relisble source that United States Attorney E. B.
Freed of Cleveland, Ohio and Attorney Marc|Wolpaw were alleged to
have received $5,000 and {2,000 respectively for their efforts to
reduce the bond of Gecrge Sergent, a notorious gangster who was then
being held at the County Jzil in Clevelznd charged with mail robbery.
According tc Manson, it is alleged thet a Postel Inspector who wes
nplanted" in the cell with Sargent had leesrned of the facts and the
tronsection, ceonsequently, fell through. It is further alleged

thet At was the intention in the plan to reduce the bond so that
Sargent cculd escepe to Mexico. The Bureau has no information to
substenticte the above allegation.

In view of the fact that there hazve been several allege-

‘tions to the effect that the conviction of Ssrgent end Labrizzetts

amounted to a miscarriage of justice, Alvin Karpis wes intervieved

et the Remsey County Jall at St. Paul, Minnesota &t which timre he

adviced thet he -knew " definitely that these two persons were

rot gnilty of this offense. HKe steted, however, th:zt he would

net furnich any inforretion which might result in their relesse Nt
for the reason that Sargent had endeazvored in every possible way L}' a
to ascertzin his, Karpis' and "poc® Barker's location, end the )
only reascn he did not turn them in is either beczuse he di not
know their whereaboutis, or wzs &fraid tc do so. (/?

The only other reference in the Bureau's fi}es with regard
to Labrizzetta refers tc the holdup of a msil truck in‘Butler, Penn-
sylvanie whick occurred on August 24, 193. In a communicetion dated
Mey 9, 1935 directed to this Burcau, Post Office Inspector R. V.
Keller of Pittsburgh, Pennsylvania sdvised that ogpe of the suspects
in this robbery w:cs Anthony Labrizetti alizs Tony{|Campo. There is

a notation after his name to the effect that he was arrested on April
26, 1935 at Akron, Ohio, PD-23086. It would therefore appear that
these men are undoubtedly identical., The communication in that
instence merely recuested the Bureau to compare the fingerprints

of thzt individual with letent prints which were found at the scene
of the crime in Butler, Pennsylvania. That file ic designzted

48-1050.

ST T LA A B N SIS R TG e RIMETI TS Y
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Meazc for the Director -

There are attzched hereto photographs and criminal records
of Sargent end Labrizzetta. .

Respectfully,

K. B, McIntire.

Fnclosures




-7 Federal Burean of Infestige. .m

1. ariment of Justicr
314%8 %%pand ard lding
Cleveland, Onio

July 3, 1936.

Director,
Federal Bureau of Investigation,

Weshington, D. C.

. 00 D SV

eraces

Dear Sir: :

, The investigation of the possible harboring charges
\‘ %at Toledo, Ohio has progressed very satisfactorily in that we have
; been Able to obtain onsicxera'ble 1nfoma§}on indicating the close
\ association of Ceptai “iminey with h 11415.\3 brothers and also the

\ association of allwith the various subje€ts, includfhggKerpis, Doc
" Q,Barker, and Herry(Campbell, as to whom we are charging as having
harbored them during 1934, 1935, ané 1936. .
Ny \/ O 6
~ Our most recent information, although not eas yet ‘; -
? confirmed, is that possibly Timiney himself may have arranged a £ l
hideout for Karpis for possibly six weeks in early 1935 at the DR
< 4Algeo Hotel. o~
. - IO
. 2
T As to the general situation, that is the corruption f:j_‘ ';"
4‘ ’ )

. \  existing politically at Toledo at the present time and in the past
: l’ whereby prostitution and gembling exist openly with probable payoffs

» <~ and as to which we have obtained scme information definitely indicat-
.&  ing this, the seme condition, it is believed, exists todey with only
_ the usual ineffectual efforts to le this. In keeping with this
?\ aituatrn recently they reaided thtel;;gwial Cludb which is opereted by

Edwerd}i’arndke and owned by Mrs. J mmie},Hayes and Joe JRoscoe. After
an elaborate set-up they obtained one of the dice, a piece of the
cloth from the gambling table, and fifty cents, although the place

was in operation when they raided it.
4

Also recently the foreman of the state grand jury
and who is probably a publicity seeker has mede considerable of what
the state grand jury is going to do as to the gambling, and there-
after he very indiscreetly announced that they had definite proof
of the payoff to the police department. This was followed by a
demand of Chief of Polic ,A\Illen for proof and a retrection by Mr.

ox, foremen of the state grand jury, as indicated by the accom-

RECORDED COPY FILED IN 4 2 .=

RECORDED COPY FILED iN {2
UNRECORDED COPY FILED IN {5/,

A

panying clippings from Toledo papers.
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C/QM‘LAAL‘D
_ The raid on the Jovial Club was conducted by CaptainyFauble
and members of the Vice Squad.

This situation serves no purpose except to make our inquiry
difficult, and it, undoubtedly, makes these people more or less re-
luctant to furnish informetion in view of the ineffectual efforts be-
ing carried on,which usually end with no results having been accomplish-
ed, B

We have established a tap on the telephope of Earl IkefWitten-
berg, who with his brothers and others operate thef] Wittenberg, Jacobs
and Bere_ggpgwgg_gg,_i_ng_gqmpgpy, 538 Erie Street, Toledo, telephone Main 9711,
This is the party to whom the madams of the houses of prostitution refer
when any arrests seem possible for information as to what it is all about,
He has very good possibilities of being the "go between"™ between the col-
lectors and those higher up. ‘ . .

We will have a tap estab}yished about July 4, (1936, Saturday,
on the home telephone of Mrs, Jo. omas alias Maxine{Elliott, 2105
Warren Street, Toledo, telephone Adams 1556, who is reported to be
the "Boss™ madam and person to whom the others go as to paying off.

—

We hope to establish tue above by these taps and also deter-
\ mine just how much can be learned in this manner to see whether other
additional taps are warranted,

YR IaN 2",

Special Agent R. C. Suran will be in charge of the agents work-
ing at Toledo in my absence and will with the Special Agent in Charge
at Cleveland coordinate the work in the district during my absence.at
the training school for Special Agents in Charge starting July 6, 1936.

EJC:IK

cc: Chicago
Cincinnati
St. Paul
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! the govern-
+. The na-
- supposed to
. However,
.y have pro-
b 3nce in his
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¢ grand Jury room 20 minutes.
pon leaving, he declined to dis-
1ss the questions asked him.
Deputy Sheriff William Lewand
as called as a witness for a few
inutes. He was asked about
wmbling in the county and sai
@ only violations he had see
ere slot machines, which he im
ediately confiscated.

Lenlency Denounced

‘Mr. ¥Fox charged that certain
iembers of the police department
ave a connection with the gaming
nces. He denounced the leniency
! actions against the gamblers in
anicipal court and said that wit-
esses before the jury have been re-
ictant to talk, apparently as & re-
it of interference.
Mr. Fox also said that members
! city council who vote against
ie proposed ordinance to license
in ball games will betray t.hcmo
ilves by so doing.
Mr. Fox later said the jury as 7lt
not sure who in the police de-

urtment is receiving the gamblers’
oney. Were the jury in posses-
on of this. information, Mr. Fox

id, it wotild return indictments. |

The jury today resumed its probe
! gambling in the city and county
ter a recess of two weeks. .

Capt. Clarence Faublé, head of
1e police department vice squad,
stified for nearly 20 minutes. He
dd he was asked for information
i to the location ef gambling
aces in the city and their opera-
rs, number game syndicates and
ieir operators, and the reason for
e lightness of gambling sentences
municipal court. Captain Fauble
id he was unable to answer the
1estions on court policy. Neo un-
ual questions were asked, he said.
Horace Wachter, responding to
subpena addressed to him at 628
orth 8t. Clair st.,, was the first
itness today He denied knowl-
Ige of gambling
335 Jefferson ave., the establiah-
ent of Harry Lavine The prop-
ty at the Jefferson ave. ad-
eu, Mr. Wachter said, is owned
* some of his rclntivu. but he has

v lmbtamantd 2a

ECESS
RDERED

No Testlmony on
Payoff Foreman
e Admlts KR

The Lum county xrand

*»r-s’

L=, , M
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erations at|l

j’ury which has been conduct-

ing a probe into gambling in
the city and county for sev-
eral weeks, recessed at 3:45

p. m. today without having .
voted any indictments or hav-
ing called Police Chief Ray

Allen as a witness. -

The jury will resume its deliben-
tions into gambling in two weeks.
Members said that Chief Allen, who
| early today sald he would demand
t|a retraction or substantiation of
| charges that Toledo police depu't-
ment members are proﬂtini
‘| operation d + gambling ouses, -
would be moned when tbo jury

" { resumed sessions. ¢ ‘
] Parker Fox, foreman,’ muh the §
accusation ln a permnl Itnument

"‘/'“-“3 7é -—/2 /6
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] the grand jury room 20 minutes.
3] Upon leaving, he declined to dis-
cuss the questions asked him.
Deputy Sheriff William Lewand
was called as a witness for a few
‘minutes. He was asked about
gambling in the county and maid
the only violations he had seen
were slot machines, which he im
mediately confiscated. -

Leniency Denounced .
Mr. Fox -charged that certain
members of the police department
bave a connection with the gaming
places. He denounced the leniency
of actions against the 'gamblers in
municipal court and said that wit-
nesses before the jury have been re-
luctant to talk, apparently as & re~
sult of interference. S
Mr. Fox also said that members
of city council who vote against
the proposed ordinance to license
pin ball games will betray them-
selves by so doing. : .
_Mr. Fox later said the jury as yet
is not sure who in the police de-
partment is receiving the gamblers’
money. Were the jury in posses-
sion of this. information, Mr. Fox| 4
]said, it would return indictments.
. The jury today resumed its probe
.#] of gambling in the city and county
after a recess of two weeks,
Capt. Clarence Faublé, head of
the police department vice squad,
testified for nearly 20 minutes. He
said he was asked for information
as to the location of gambling
places in the city and their opera-
~ar | tors, number game syndicates and
3{ their operators, and the reason for
‘? | the lightness of gambling sentences
in municipal court. Captain Fauble
said he was unable to answer the
questions on court policy. No un-
usual questions were asked, he said.
.Horace Wachter, responding to
a subpena addressed to him at 625
North 8t. Clair st, was the first
witness today He denied knowl-
edge of gambling operatlons st
513% Jefferson ave, the establiah-
g ment of Harry Lavine The prop-
: Yl erty at the Jefferson ave. ad-
- .{ dress, Mr. Wachter said, is owned
.&i’ by some of his relatives, but he has

-
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no interest in it. ‘
‘| The appearance - of Captain
Fauble before the grand jurors
closely follows his squad’s said on
the Joval club, 631 Bt. Clair st
Tuesday night when two men were
arrested on gaming charges. )
F: An indication that the jurors are
| probing deeply into gambling con-
7] ditions is seen in the subpena er-
*{ dering the appearance of J. Un-
31 derwood, commercial representative
'Jof the Western Union Telegraph
'l Co. It is presumed he will be ques-
i] tioned regarding the alleged leas-
1] ing of telegraph wires -to gaming
centers carrying horse race results.
] Another subpena was issusd for
‘|a Patrolman Pittman. Thers are
two Patrolmen Pittmans in the
Toledo police department. Ome is
Lioyd and the other Ralph. It is
*{ not known which Patrolman Pitt-
j{ man Is wanted. SR
Further attempts to bring in
2] owners or operators of property
used for gambling purposes are to
be made by the jury. A subpena
was issued for Eliza J. Dow, owner
of property at €31 St. Clair st, oc-
2 2 TRmmmlen

>
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No Téétiihbi\)‘f{: on 4
Payoff, Foreman

T3 e Ty e
| _The Lucas™ county grand
{ jury, which has been conduct-
ing a probe into gambling in
Hthe city and county for sev-
eral weeks, recessed at 8:45
p’ m. today without having .
voted any indictments or hav-
ing called Police Chief Ra
Allen as a witness.” . -~ - -
The jury will resume its delibera-
tions into gambling in two weeks,
Members said that Chief Allen, who
early today said he would demand
a8 retraction or substantiation of
charges that Toledo police depart-
ment members are profiting from
operation ef ' gambling ioulet. )
would be moned when the jury -
resumed its sessions. ;. .. -, =
Patker Fox, foreman, made the | 3K
. |accusation in & personal statement
today, <. ' .aloo o
Mr. Fox said nonme of the §i=:
Y] |nesses today gave any inform
1 |that any member of the police
Jpartment - received pay I}
4gunbleu. . He said that witp
aﬂggwerynotl’orthat puppd
-z No Payotf Testimbny Eley:
% { “Fhe foréman said the Jury ¥y
| MOt recelved any testimony at An
“{ timie-relative to any alleged payoff
to policemen. The information he
| said he had on that subject ware re-
j{ ports made to him from outside the
grand jury room..> ... .- - ..+
1. Asked if the testimony tod -
;Jcovered evidence which would Jead
.|to new witnesses for the inv
tion, Mr. Fox answered il the nega-
tve,. "ty - 1 7 o T‘
t | He said that the gambling probe
{today was interrupted by two imi-
porfant cases, oae of ‘which was
. |the $30,000 Pennsylvania railroad
wfation jeweiry robbery. He added
that Sheriff James O'Reilly, whq
: |[was a witness for a few minutes,
{bad given helpful information. - -
| &No representative of the prose-
- | cutor’s office was in the grand jury
room while the "iurtn questioned
witnesses. Beveral weeks ago when
the prode Into gambling in Lucas -
:{ county began, Mr. Fox announced -
that the gadistance of the proseca- .
| tor’s office was not needed. =~ . -
Chief Allep sgid he will ask the
jury_t_md‘:tﬁhe basis for the

- S, S

oo

?ﬁ;};}w Sy S
et S e |

EN% g
e

R R L S

N -



b and vicinity; Showers and somewhat wmmer\'frhui;sday; A . , genemny fa;l;

R}

R TS
O

' TOLEDO, OHIO, THURSDAY, JULY?, 1936 ;- -

y T




REENEEE DRSS T T C A R
. S R S 4"5"& 1.
' D I ' I V.é -

- . - :‘ g P . "-‘ :

|
|

|

(Witnesses Reached, -
ays Foreman; Hits
Court Decisions . -

w - S '7.';’

Charges that police are . accept-

| ing tribute from Toledo gamblers -

Io.m:l that grand jury witnesses in

gambling cases have been tam-

pered with were made Wednesday
by Parker O. Fox, grand jury fore- , . -

-7 e

P

-
v

‘Angrily he deﬁot;;é;& Mnnldpd

" thm" ¥
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" witnesses to talk,” Mr. Fox said.

" ‘sapparently 7
not the only pervons reached vheh
a gambling indictment s returned " iz -
by the grand jury,” Mr. Fox said. . -
- “The foreman of the jury, which -/
'.hu ‘been in session since Tuesdsy, -
! declared that he wouldn’t mention '
the names of any particular judges .
put that the men he has in mind - =~
“know whether the -shoe -fits . .
. R Y
“I have no éx to grind> Mr.
Fox said.” “But when gambling _
houses, pin ball gamges, elotgma- =
chines and all other kinds of . -
bling run wide open I know Shere .
is something wrong.” -~ sy
The foreman poi out’thtt 1
the grand jury i in possession-of
gambling information which “some
people would give their right arms -
to know. C C o
“We have had plenty of trouble
getting it 4co. As soon s it bee
came known that we are investi-
zating gambling conditions in the
-ounty -we had difficulty getting.... .

z

_More Inquiry Promised. ~ .
“We intend to ge* to the bottom
of this entire gambling set-up,” the
toreman declared. “There ar®
plenty of the members of the Po-
lice Department * enjoying the
‘fruits’ of thess entablishments. .
is' watching with ine

tovrext -l AL



lice Department‘ enjoying .the
<ruits’ of these entablishmenu. s
. «“The jury is watching with ine

'} meant by “give themselves away.”- -

H etorfed. “The public will koo [

"
¥,

ed Pin
*| comes pefore City Council Mon-
day,” Mr. Fox said. “The members

who vote sgainst it when it comes
will give ﬁxemselve}:e;wuy.” ’

«Figure it out for yourself,” he

what T mean.” . Lt el
Nine More Summoned. E

jury is going to continue §ts city-
county-wide gambling investigation
and immediately issued nine addie
tional subpenas. - _r :
Police Chief Ray Allen, Sherift
James O'Reilly and Clarence Faue
ble, head of the police vice &q
were summoned to testify before
the jury this morning. Chief Allen
and Sheriff O'Reilly have appeared
before the jurors\twice .gince the
investigation began 8 month ago.
Mr. Fox would not disclose why

they were recalled but said it was

in connection with the gambling
inyestigation. ) -
Others called were Horace

N. St. Clair Street, where Ed
Warnke operates the Jovial Club;
Carl Rumpi, one of the liquidators
of the Security Home s
Wwilliam Lewand, deputy sheriff,
and Charles J. ‘Underwood, con-

nd
{ tract manager of the Toledo olfice

of the American Telephone -and
Telegraph Co. A -

Y

. P - . » :
nct IEF WEDDINGS OUT
_.Q«M

‘Mr. Fox declared that the grand LT
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

. Form No.1 LT vt T -
\ THIS CASE ORIGINATED AT cincinnati Ohio R Cleveland  mENo. gu)

REPORT MADE AT . DATE WHIEN MADE . PERIODFOR .\ . . ‘ REPORT MADE BY

WHICH MADE

b'/ Cleveland, Ohio 7/5/36 6/25 to 7/1/36 R. C. SURAY . ®JB

' TRt ALVIN KARPIS, with aliases; DR, JOSEPH P, | cumcremorcass i
O.umw with alisses, FIGITIVE, I. 0. 1252; et al | KIDNAPING; OBSTRUCTION OF JUSTICE:
' JDHARD GROROR SRRMR - Victim -, | RATIONAL FIREARIS ACT.

¥ 4 svhopsis OF FACTS: Harry Biggs and Wilbur McCoy, Toledo, O, identify

oy George Timiney as being frequenter of Casino Cludb
during 1934. Walter Howe, former employee of Casino
Club, unable to make identifications of Barker-Karpis
gang. Fred Goulet, Ted Angus and Harry Campbell regis-
tered as voters at Toledo, O. on 4/13/36. Property
which was formerly occupied by Casino Club deeded %o
Fillie Broadway on 4/15/19 and property still in same
"name, Fillie Broadway probably relative of Joe Roscoe,

R Jemes O'Reilly probation officer of Lucas County, O. Y
during years 1932 and 1933. Basil Root, former enter- 7y
= . tainer at Casino Club during 1934, identifies photos RE
e § e g . of Willie Harrison, Jimmie Wilson and Doc Berker as 1 ‘om
o o ’ " frequenting Casino Club., Ross Root, another enter- '
f‘ tainer, identifies photos of Harrisom, Wilson and -

Fitzgerald as being at Casino Club and states photo

of Doc Barker resambles individual who was seen by

him at the Casino during 1934, Orpha McMullen identi-
fies photos of Wilson, Harrison, Fitzgerald and Doc
Barker as likenesses of persons seen by her at Casino
Cludb while she was an entertainer there. Elwood Yonkers
admits taking Fitzgerald to Casino Club and admits pur-
chasing Ford car for Willie Harrison in fall of 1933, -h
Jack Schmidt, former waiter at Casino identifies photo-
grephs of Willie Harrison, Jimmie Wilson and Harry Camp-

bell eas frequenters of club during May and June, 1934; “‘“'v
states George Timiney frequented Casino and was very " 3
friendly with the Angus brothers; C, H. Schmidt identi- |
5C1lES DESTROYED fies Willis Harrison as being at Middle Island on 7/4/32. %_ !
agh Hattie Harris states while employee of house of prostituion: ?
. 78 KA 251 in Toledo from 1930 to 1932 she made monthly peayments of &
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100 each to Ted Angue for protoction, Irvestigation dis-
closed that Ierl (Ike) . ittenberg and kis runncr, Abe
Shepiro, "The Muzzler”, sre connected with clique who
meke it possible for successful operation of houses of
prostitution and gamblins in Toledo., Investigation revecle
Howard TLompson, Clarksdburg, ke Va, probably sransportiag - - .
women in violation of W8TA. Body of unknown man with descrip- B
tion similar to that of sudjeot Moran found at Toledo, Ohio,

9/3/34. Prodadbility of fdentifying dody at $his dste appears
impossidle due %0 megligent manner in whiech case was handled ‘
by oity and county authorities, Further informetion obtainod
concerning vice and cambling operationa in Tohao,

4
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.REFER!&'GE: Report of Special Agent R, C. Suran, CIeveland. Ohio.datod
k 6/21/36. . |

1

DEFATLS: AT TOLEDO, OHIO

-

This report covers the results of the investigaticn oconducted
by Speciel Agents F. B. Dill, E, J, :ynn, J. V, lurphy, E. J.
Dowd, D. Fe. Sullivan and i.. C. Sursn, conecerning the individuale
T who harbored Alvin Karpis and other members of the Barker-Kerpis grng at Toledo,

‘ Ohio, Auring the years 1934, 1935 and 1936, and their alleged connectiona with
vice and gambling in Toledo, Ohioe - .
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The following investigation was conducted by Special
Agents Heo B. Dill, and E. J. Wynn, on June 24 and 25, 1936:

Captein Charles/Hennessy of th"\Toledo*,Police Department,
advised Special Agents R, C. Suren and D, P. Sullivan that Haroll
/Biggs, who operates a saloon and restaurant at 957 Phillips, was |
formerly a customsr at the/ pasino Club in 1934 and might bhave some - .
information regarding theOKarpIs-Barker gang having frequented that
place. : -

. e PICRES

Hamld Biggs was tirst contacted by Agents on the 24th
of June at his saloon, 957 Phillips, but he stated that he deemed
it inadvisable to discuss the matter at the saloon. KHe further
stated that he had a bartender working for him at the present time
by the name of Wilbur lf' McCoy and indicated that the latter might N
possibly be able to furnlsh same information of value, and accordingly ‘% ~7-
.arrapgements were made to interview both Biggs and McCoy at the resi-
dence of Biggs, 4210 Overland Parkway on June 25, 1936,

"a

On June 25, 1936 Harold Biggs was interviewed at his home
and stq }ed that in 1934 he visited the Casino Club operated by _Bert
and Ted’:Angus on various occasions, usually after hours, that is to
say, after other "spota" had closed, in compliance with the Ohio
state law; that for some reason the Angus brothers were able to keep
open 2ll night and were never bothered by the officials, either local } "+
or states In this connection he stated that it was hie understanding
as determined from general rumor, that the Angus brothers had the
power to "fix"™ the officials and cited the following incident in
support of this general understanding: That on one occasion an un-
known man came into his restaurant and asked him if he was interested
in remaining open after hours set by law, and if so this unknown man
could "fix® it for $25.,00 per week, ifndicating to Biggs that the "fix"
would be "put on" through Bert Angus; that this unknown man stated

. that he would return to see Biggs, however, he never returned, and
his identity was never learned by Biggs. He stated that this occurred =
about 1934,

.

With reference to the customers at the Casino Club, he
stated that the majority of them were people who came to the Casino
after the other "spots™ had closed, and that these people were from
all over Toledo; also that they were people of the customary type
who frequent the cheaper night clubs at Toledo; that he recalled that
there was a very notorious negro woman entertainer by the name of?"Bi
Nell" who worked at the Casino Club in 1934, and as a matter of fac
worked for the Angus brothers prior and subsequent to that time; that
this woman put on a lewd act.
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Biggs was shown the photographs of the Barker-Karpis gang,
but was unable to identify any of the photographs as being those of
persons observed by him the Casino Club. He partially identified
the photogreaeph of Jimmig Wilson as a man he had seen somewhere around
Toledo, but in this connection he stated that the photograph had a
great resemblance to JackiefKennedy, who wes murdered by the*l.icovgu_
mob, that, therefore, he could not state definitely that he’was not mis-
téking this picture for Jackie Kennedyes He also hesitated when looking
at the photograph of Dr, Joseph P, Moran, and stated that he was of the
opinion he had seen & man somewhat similar to the photograph, but he was
unable to state where or when, ° -

Biggs further stated that one of the) adway daughters, who
drives a Lincoln sedan, and who, he thinks, s the 42nd Street Cafe,
was at the Casino Cludb every time he visited the placc. He stated that
in view of the fact that he saw this woman at the Casino Club on each
visit made there by him he was under the impression that she had a
financial interest in the Casino Club; that if this woman was contacted
she should be able to give quite a bit of informmation regarding the
activities of the club during that period, (This woman, no doubt, is
the tite of Joe Ro;coe.) C :

In the latter part of 1934. early part of 1935, Biggs
stated that he was at the Casino Club at about three A. M. on one
occasion with Tilbur E, leCoy, and some friends; that the clud was -
doing a good business and liquor was being sold; that Detective George

/Timiney, whom he knows personally, accompanied by two other detectives,
.. one of whom he thinks was Art/iangendorr, came in and sat down at a
table and drank liquor; that this was on a Saturday, or to be more
exact, Sunday morning; that Timiney burst some stink bombs in the Casino
Club, which caused some commotion, and Timiney got quite a laugh out of
1t, but the Angus brothers became very angered. . X

During the course of the interview with Bigga, he stated tha
he was a personal friend of Captain Hennessy and considers Hennessy
a "straight cop™; that he, Biggs, considers Timiney a "big crook"™; that
he understood from rumors that Timiney was closely allied with the Angus
brothers; that Timiney is the "big fix", but he doubts that Timiney,
personally collects the "graft money."™ Although he d4id not so state,
his general demeanor and conversation indicated that he bad discussed
Timiney with Captain Hennouy.

!11bur | llcCOy, a7 cincinnati street Toledo, Ohio. a bar-
tender for Biggs, stated that he recalls being presant with Biggs at
the Casino Clud on ons Saturday night in late 1934 or early 1935, and

. that Detective FisIney and two other detectives of the Toledo Police

Department 8sme 4n-%¢ the Casino Club and sat down at one of the tables
and drank some liguor; that Captain Timiney burst a stink bomb in the

,
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club, which caused quite some commotion; that Timiney seemed to have
gotten quite a "kick" out of it, but the Angus brothers "got sore." He
stated that this was about three o'clock in the morning, and that he
knows Ceptain George Timiney personallye.

R " MeCoy stated that during 1934 he visited the Casino Club om o
various occasions, usually after hours, He was shown the photogmpho N
of the Barker-Karpis mod, but was unable to identify any of them.

With reference to persons known to him to have frequented the caaino

Cludb regularly during 1934, he recalled Harold/Cook, who operate S
barber shop in the three hundred block on Columbus Street; Fred Burkhart.
conductor for the Ann Arbor Railroad, who resides in the twenty-one hundred
block on Erie Street; VIO"Kerwin an entertainer by profession, who
recently worked at'the%:ergreen Gardens on cherry Street, ‘Ibledo, Ohio.

t**#**t*t

The following investigation was conducted by Special Agents
, l. Jo Wynn and H. B. Dill on June 24 end 25, 1936.

‘ Harold Bigge, 95'7 Phillips, who has been 1nterviewed along
a.nothor angle, as previously reported, steted that a Wer Veteran, who
is & customer of his restaurent and saloon, lost all of his bonus money,
which he was told amounted to about $500,00 at __%Harria' gambling
house, located at 120 Superior Street in Toledo, iggs stated that he
4id not know this veteran's name, but stated that he would endeavor to
secure it and tell Agent his name and address some time in the near
future.

< - - . -

Biggs further stated that he is acquainted yith a heavy-set
blonde, whose first name 1948e11e that she operates‘'Belle's Tavern,
near Ceamp Ferry, Ohio, which is also near Port Clinton, Ohio; that
Tom4iorland operates a joint next door to Belle's Tavern, and that
Worland sells liquor and operates a gambling game in this joint,
catering to employees and soldiers at Camp Perry; that Belle had
some”pin ball machines in her place and Tom Worland made a complaint
to the State Liquor Agents about Belle's operating these pin ball
machines as gambling devises in a place where liquor was being sold,
and as a result the State Liquor Agents notified Belle to take the
pin ball machines out; that she complied with the order by placing
these machines in the kitchen of her restaurant, until such time as
the owner came to call for them; that apparently Worland was not :
satisfied and again complained to the State Liquor Agents, which re-
sulted in Belle's liquor license being suspended for thirty dayse

This situation will b; followed up further as to possible
corrupt connection of Tom Worland ﬂth"stgiqii_ggol Control Agents.
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The following investigation was conducted by Special Agents
E. Je Wynn and H. B. Lill on June 29, 1936, at Toledo, Ohio:

During the course of Agents' interview with Herold Biggs
and Vilbur E. McCoy at the home of Harold Biggs, 4210 Overland Parkway,
set out elsewhers in this report, Agents were informed by McCoy that
" he, McCoy, recalled seeing Harold Cook, who is a barber at 324 Columbus
Street, at the Casino Club on a number of occasions, and that Cook
should be able to furnish some information regardins the activities
at the Casino 01u'b during tha surmer of 1934. )

4‘

: Harold Cook, on being internewed at his barber shop, 324
Columbus Street, stated that in the summer or fall of 1934, he visited
the Casino Cludb on four or five occasions; that, howevaer, he did not
notice anything peculiar with regard to the activities around the
Casino Club at that time, and therefore, does not recall any specific
instances that occurred at the club on the visits made there by him;
$hat nearly all the people there were stirangers to him and that for
this reagson he did not notice any particuler group.

Agents showed the photographs of the Barker-Karpis mob to
cook, but Cook was unable to mke any identificatione. ’

On questioning Cook with regard to the dmployees at the
Casino Club during the summer of 1934, he stated that the only persons
he recalled who were emnloyed there at that time were Ted Angus, who
ovned tke place, Bert Angus, Ted Angus' brother, who wes a bartender,
and a man by the name of Howe, who was waiting tebles; that he did
not know Howe's firsl name, but that Howe was pow living in the twenty-
six hundred block on Summit Street; that there were others working at
" the Casino at that time, but he did not know them, nor did he know how
this information might be obtained unless the Agente could get it from

. the Angus brothers or from Howe. t ; F
! \

Agente ascertained by e eearch in the twenty—eix ‘hundred
block on Summit Street, that the man nemed Howe, referred to by
Harold Cook as being one of the waiters at the Casino Club in the
surmer of 1934, is named glgl,l_‘tvgy'(goy;ew and now resides at 2607 Sumit
street, Toledo, Ohioe s ' o

Ielter Howe, on being interviewed by Agente, stated that he
worked at the Casino Club about November, 1934; that he was sure that
he 4id not work at the Casino Club before the time mentioned because
he 4id not join the waiters' union until October, 1934, and that he
" never -worked at the Casino Club until after he joined the union; that
he only worked there about one month and thet he does not remember
seeing any particular group around the Casino at the time he was em-
ployed there; that he only worked about one month because the hours

were too long end he did not feel that he was getting peid enough to
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Justify working such long hours.

Howe further stated that he never recalled seeing any officers
of the Toledo Police Department at the Casino, except on one occasion
when he saw two plain clcthes policemen come into the club and have a
few drinks; thet he did not know either of these officers personally. )
but that he thought one of them was namequl (phonetic). : e

With reference to qnployees of the caei‘no Clud dnring the -
time he was employed there, Howe stated that the only person he re-
cells working there at that time, other then Ted Angus, who owned the
place, and Bert Angus, | Angus' brother, who acted as bartender, was '
a man by the name of J’ar_%mth, commonly called "Cum Cum™; that Cum Cum
was the head waiter at thet time and that it was his understanding that
Cum Cum had worked for the Angus brothers at the Casino Club for quite
some time, Howe stated that he has heard recently that Cum Cum is now
working at the lass Bar loceted at Phillips end Detroit Streetss

.- In view of the fact that Agents heve been in the Glass Bar )
where aéonfidential informant has been contacted it is deemed inadvis- .
able to hazard exposing this confidential informant by having the-
identity of the reporting Agents known to Jack Smith. Cum Cum will be
interviewed by other Agents, '
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The following investigation was conducted by Special Agents
He B, Dill and E, J, Wynn, on June 29, 1936:

Reference is made to the report of Special Agent R. C. Suran,
dated at Cleveland, Ohio, June 27, 1936, page 23, detailing an inter-
view with Deanq Allen, wherein she stated, in confidence, that I’_x_‘gd

‘}( Gonlet mentione her that he took Herrtﬁgx_n‘gben t0 register in ~-
order to be able to vote; that Ted Angus was in the room and made a
eignal of recognition with hie hand to Cempben. . : .

. B L3

Agente cmtacted 1r. Harry M. Curtie. Deputy Clerk, Board -
of Elections, 136 Huron Street, Toledo, Ohio, who explained that in
Lucas County there is but one central registration bureau, which is
located at the Board of Elections Building; that all persons who
register ceme to this central bureau; that a person is asked the quali-
fying questions as to residence, and if the answers are satisfactory,
he is $worn to the registration form, without any more ceremony, and
it is not a regquisite that he prove the statements, or be introduced
at the Board of Elections. Registrations are not numbered, and no
record is maintained showing the sequence of parsons registering, but

- the cards on which the information required and sworn to appears, are
filed in alphabetical order in the Board of Elections office, and & ,
similar card, containing the same information, is sent to the respective
voting places on election day, in a loose leaf folder, and following the
election these various loose leaf folders are returned and kept at the
Board of Elections. In short, it is impossible to determine from the
records, the fact as to whether two or more persons who registered to
vote were in the room at the same time, although it is possidle, know-

, ing the names of various people, to determine from the date of the

o notarization on their respective cerde, as to whether they registered

- : on the same dateo

. Mre Curtis pulled the regietretion cards of those persons
listed below, and the designated information set out below was found
recorded on the cards:

Theodo;g}lmn. 4209 N. Lockwood,
Ward 11, Precinct M

Date of Registration - 4/13/36.
Notary Public - Mary U.N0'Dwyer.

Fred Goulet, 2130 Monroe . } _

Ward 6, Precinet J . : B \
Date of Registration - 4/13/36 »
“Notary Public - CliffordiKaighin
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Clarence cparles(’mner (Harry Campbell)

2132 Monroe Street

Date of Registration - 4/13/26

werd 6, Precinct J

Notary Public - S. A, Nowskowski

(Answers to questions on the card reflect that the voter steted he
.was a petive of ohio, that he had reaided in Toledo for more
than a year.) - o ool , . -

Catherind Goulet, ‘2130 Monros Strest .
Werd 6, Precinet J . L

Date or Registration =/4/13/36 ' 6.
Notary Public - 0111(-..Shanteau ’ o

A registration card for KatheXGnulet was alao located indicat-
1ng she registered on April 8, 1936, There is no registration card on
file for Bert Angus,

Mr. Curtis exhibited the records of statistics of the number of

voters who register to wote on Aprill3, 1936, and that there were 731

people who transferred their residence; that April 13, 1936, was the
last day of registration prior to the election; that, as indiceted,
there wers many people in the office on that date, and it was necessary
to employ extrs notaries public, including Mrs. Mary U. O'Dwyer, and Mrs,
Olive Shanteau, who notarized the registrations of Theodore Angus and
Catherine Goulet, as above set out,

Mr. Clifford Kaighin, notary public, who notarized the registra-._
tion of Fred Goulet on April 13, 1936, was interviewed at the Board of
Elections, and he stated that he does not personally know Fred Goulet;
that there was nothing about the registration to recell it to his at-
tention as it was but one of many he notarized ba that date,

Mr, S. A. Nowekowski, notary public, who notarizod the regla-
tration of Clarence Charles Miller (Harry Campbell) was interviewed,
and stated that he had a faint recollection that this i{ndividual came
in to register in the morning hours, but he could not be certain; that
after the picture of Campbell appeared in the Toledo, Ohio, newspapers,
following his apprehension on May 7, 1936, he identified the photogreph
as the man who registered under the name of Miller, He exhibited the
picture he had reference to, which was a picture published in the News-
Beé at the same time the photograph of the registration card was '
published, it appearing that immediately after the announcement of the
arrest of Campbell, Mr, Curtis made it a point to check the registra-
tions for the name "Clarence Charles Miller", our of ocuriosity, and
upon finding such a registration gave the information to the newspapers
Mr., Nowakowski waes not sure as to whether he would have been able to
associate Campbell with the perticular registretion had he not seen
the newspeper erticle. He could not furnish any information as to any
persons, if any there were, who accompanied Campbell to the registre-

tion bureau. _ 9
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Mrs. Mary U. O'Dwyer, 132 Twenty-first Street, and Mrs,
Olive Shanteau, 3317 Meyo Street, were interviewed, with reference
to their notarizations of the registrations of Theodore Angus and
Catherine Goulet. They could not offer eny information of value,
both stating that they had no recollection of the incident and
that they were unacquainted with the persons.

Mr. w1lliam‘!. Galvin is the elerk of the Board of llectlons, o

. and the custodian or the recorda.v o L T
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The following investigation was conducted by Special Agent
E. Jo Wynn on June 29, 1936:

[

While reviewing the Toledo, Ohio, newspaper, The Morning
Times, Agent noted that in the Sunday issue, May 6, 1934, there ap-
peared an article with reference to the activities of Jhme O'Reilly
as a probation officer for Lucas County, Ohio.

The article stated that Detective James O'Reilly (naw
Sheriff of Lucas County) has been probation officer for four years;
that "probations are grented by the Common Pleas Judges after in-
vestigation of the case by Detective O0'Reilly, and the prosecutor,”

Statistics with reference to probations handled by O'Reilly
are quoted as follows:

Year 1932 « 445 first offenders probated; 43 revoked for wvarious
reasons;

Year 1933 = 415‘p1aced on p:obatiop; 30 revoked for various reasons,

1]
’
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The following investigation was conducted by Special Agents
H., B. Dill and E, J, Wynn on June 24, 1936, for theq purpose of determin-
ing the legal owner of the premises occupied by the'Xittle Cludb, which
was formerly the Casino CIub operatod by Bert and Ted Angus,

The zval estate records in the oftice of the Appraisement
Department of Lucas County, were examined as well as real estate trans-
fers. The records with reference to the property in question are recorded
in Volume B, page 33, of the Recorder's records. The property is located
in Washington Township, and is described as a parcel 40 feet by 126 feet,
whose southeast corner is 130 feet north of Monument C, in plet of meander
1line, Volume 17, page 44 of Recorder's Plats, the tract of land in which
the parcel is located being knmown as Wausonoquette Tracte.

-



shown by the records, is 4131 Summit Streete «or e - e e
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The recoris reflect that the parcel originally belounged
to the Northwest Garden Land Company; that on October 10, 1917, it
was deeded to Sarah Keller, who in turm, on April 15, 1919, deeded
the parcel to Fillie Broadway. The street number of the parcel, es

The records &eflect that the premises at 4127 Summit Street, '

. occupied by Francis B¢ Hosier, who is an employee of tha’Jovial Club,

_and who has been interviewed in this investigation, ipasmuch as he

a8 those parcels with atreet numbera 4117 anH 4121,
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"1ived at that address during the {ime the Angus brothers rant the

Casino Club, belonged to Jamas J4\Bayes, #ho it is to be recalled was
the Toledo gambler, who was killed in Detroit several years ago; that
on October 11, 1935, this property transferred by Lenocra‘Hayes,
wife of Edﬁamﬂxe, present Tolé?ig, Ohio gambler and reported owner
of the Jovial Club,

The parcels of land with street numbers indicated as 4135
and 4139 Summit Street are owned by thegﬁnns Realty Company. as well

»
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The following investigation was'conducted by Special Agents
£+ J. Wynn and H, B. Dill on June 29 and 30, 1936:

Refersnce is made to the reports of Special Agent R. C.
Suran dated at Cleveland, Ohio, June 27, 1936 and June 20, 1936, in-
dicating interviews with John Patriclg‘g'urray, an entertainer at the
Cesino Cludb in 1934, it being recalled that he stated that he was in
an entertainment act with Rusé'Roth (phonetic) and also that Murray
identified photographs of W and Jimmie Wilson as frequenters
of the cludb, and that on one occasion a man who was with them picked
a fight with Murray in which Barker and Wilson became involved and thet
during the course of thie fight a revolver was dieplayed.

Investigetjon conducted rith reterence to the entertainers
who worked with Peyﬁxirgl resulted in locating Rossg Root and Basil

/Root, 830 Vance Strest, Toledo, Ohio’ (brothers) and Orpha McMullen,
1203 dordon Street, Toledo, Ohio. It appears that these people, with
Murray, enterteined as an act at the Casino Club from about Mey, 1934,
to about July, 1934, inclusive, with the exception of Orpha McMullen,
who was with the act only a month, it appearing that she left the act

13

because of the character of people who frequented the Casino Club. ',

Roee Root was 1ntervieved ﬁret et his home 830 Vance Street.
He adopted a sullen attitude and failed to identify any of the photo-
graphs of the Barker-Karpis gang, which were exhibited to him, it being
noted by the Agents that he paid little attention to the photographs
and apparently adopted the attitude of knowing nothing, although his
demeanor definitely indicated that he did possess inforaation, as he
was very nervous and his face was flushed, Under the circumstances,
it was decmed advisable to interrogate him, together with his brother,
Basil, and Orphg\MclMullen, who is Ross Root's sweetheart, at the office
being maintaine in Toledo, Ohio, and acecordingly these three persons
i were brought to the office. Ross Root and Basil Root rode with Agents
- to the home of Orpha McMullen and there Ross Root had an opportunity to
T . talk with Orpha McMullen alone for a few minutes,

Basil Root, who is a young man about 22 years of age, and a
student at Toledo University, was interrogated and the following signed
statement obtained from him the original of which is being retained in
the files of the Cleveland Bureau office:

- : . - .~ "Toledo, Ohio
' "June 29, 1936

K : i . .

"I, BASIL ROOT, 830 Vence Ste., Toledo, Ohio, meke the
folloving\etatement,_to Special Agents H, B, Dill, and K. J,
Wynn, of the Federal Bureau of Investigation, United States

Department of Justice, freely eand voluntarily, without promise
of reward or fear of punishment,

-
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"In 1934, from the months of May to July, inclusive, as
best I recall, I was employed as an entertainer at the Casino
Club, on Sumit Street in Point Place, operated by Bert and
Ted Angus.

R "] have been Jjust shown the photograph of a man I identi-

SRR . fy as a man who frequated the Casino Club during that period . -
and waes called Jimmie. I have just been told that it is a -
photograph of Jimmie Wileon. I have signed my name on the '
reverse side of the photograph as indicating my identification. .

"I have just gbserved a photograph marked 1829 Hammond, v
Inde., 11-16-33, and identify it as a man who also frequented
the Casino Club during that period and was known there as:Willie,
I have signed my name on the reverse sids of this photograph as
indicating my identification. -

' "I have just viewed two photographs of a man who was also
at the Casino Cludb during that period in 1934. I have just been
told that the photographs are those of Doc Barkers I have signed
my name on the reverse side of the photographs as indicating my
identification, cL
- "Willie often wore golr trousers, and orten ‘eeme 1in without \-_

a shirt, He often got drunk in a big way, end was *acrewy', that '
is, he was eccentric, gave impersonations and sang. He travelled
with Jimmie and with the other man whose photograph I have identi-
fied, and who I am told is Doc Barker., All three of these men were

" at the Casino Club frequently, and drank liquor. Both Bert and
Ted Angus talked with thece men in e friendly way, end from my
observation I would say that these three men and Bert and Ted Angus
were friends., These three men were *bar flys', that is, they usual-
ly drenk at the bar rather than sitting at a table.

S : "] recall that one of the three, end I am inclined to think

: it was Jimmie, altho I camnot be sure, was alwaya requesting that

I play the song, 'Ace In The Hole,' .

*The photograph of the man I have been advieed 13 that of
Doc Barker, represents the general disposition he maintained at
the times I observed him at the Casino Club, that is, he was
rather stoic and sullen, and he never had much to say.

"Al1) threc of the men whose photographs I have identified as
stated above appeared to have plenty of money, and I recall that
they tipped the entertainers freely. These men often would come
in of an evening and stay a while, then leave, and come back,

- "I recall that Pay Murray was an antertainer, and that he and

. the man T identify as Willie never got wlong very well, as Willie .
‘“' had the habit of bothering Pat when Pat was singing. I recall that
on the last nite I worked at the Casino Club, which was about the

5 Q' last of July 1934, as best I can recall, Willie and Pay Murrey

g got into a fight, and Willie pulled a revolver and twirled it around

=~ on his finger. He was drunk, Jimmie was there and he tried to

pacify Willie, dbut it wes impossible, and this resulted in a
general brawl in the place, I know that Ted Angus was in the
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Casino Club on this occasion, but I do not think Bert Angus

wae there. I recall that Ted Angus had new furniture in

the place, and that when the fight first started between Willie

end Pat Murray, Ted Angus ceme over and said, 'Boys don't bresk

up my joint,!' The general brawl lasted for a few minutes and

then was all overe. .. .- e e e
*"The three men I have 1dent1tied. that 13, J’imie, Willie, -

end the man I am told is Doc Barker, appeared to be inseparable

friends end were generally at the Casino Club together, Jimmie .

on various occasions would have a women along with him, I do . .

" mot recall Willie or Doe¢ Berker having any women in the Casino

at any time,
"I have read the above atatement and it 13 true to the

best of my knowledge. :

WITNESS: /s/ BASIL ROOT

K. B, Dill - E. J, Wymn :

Special Agents, Federal Bureau of Investigetion,

United States Department of Justice,
: - 1448 Standard Blag., . .
‘ . Cleveland, Ohio. ' ‘ o b

-~

*Since signing the ebove statement I have picked out another
photograph from the number shown me marked on the back, 'G. J.
\/_Fitzgerald' and have affixed my signature to the reverse side as
a mark of identification. This is a picture of an elderly man
(full view) standing with a cane, and dressed in dark pants and
g white shirt. This man was a frequent visitor at the Casinc Clud
at the time I worked there. He was a very flashy dresser, and he
always had a cane. I saw this man with the man I have identified
es 'Jimmie* on a number of occasions,

WITNESS: . /s/ BASIL ROOT .
He B. Dill = E, J. Wynn

Special Agents, Federsl Bureau of Investigation,
United States Department of Justice,

1448 Standerd Building,

Cleveland, Ohio." ”
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. Basil Root appeared very cooperative, was very frank in
his identifications, as well as positive, He stated that there
were other men and women associating at the Casino Club with the
members of the gang identified by him as set out in his statement,
but he was unsble to identify any of them from the group of photo-
graphs of the gang shown to him, together with their women, who
are known to have been in Toledo and at the Casino Club in the .
sumer of 1934, With reference to Willie Harrison, he stated that T
he hed heard, possibly from his brother, Ross Root, that Harrison . - ’
hed been killed in Chicago by a gang, and generally, with reference
to persons identified by him, as set out in his statement, and their
associates, who he is unable to identify, be formed the opinion that
they were gangsters because of their bolsterous eonduct, free spend-
ing of money and close friendship with Bert and Ted Angus., Concerning
Ted Angus, he stated that he had heard rumors to the effect that Ted
was a "fixer® and a friend of criminals, '

Basil Root was questioned with reference to other employees

of tke Casino Clud &uring the period he was employed there, and he
stated that he recalled & waiter by the name of "Jack", last name un-
known, and a woman cook by the name of "Marie", last name unknown. :
(The Jack referred to may be Jack Smith, alias Cum Cum, who is presently
reported to be employed es a waiter at the Gless Bar located at Detroit
end Phillips Streets, Toledo, Ohioe This information was developed by
Agents in interview with a former waiter, Walter Howe, and further de-
.tails are set out elsewhere in this report under the interview with
Howe.,) He stated that Bert Angus was the only bartender he could re-
call that worked there at the time he was employed there and that he
did not remember any porters or other employees.

During the course of the interview hewas asked concerning
the presence of any law enforcement officials at the Casino Clud
and he stated that he recalled one occasion when two men came into
the cludb and drank at the bar, and he understood that they were
detectives of the Toledo, Ohio Police Department, but that he was
not personally acquainted with them and that he is at the present
time unable to call their names. Among the photographs exhibited to
Basil Root were two of detective Timiney, but he was unable to identi-
fy either of these pictures as being either of the detectives observed
by him, or as a customer of the Casino Club. ‘ :

Generally speaking with reference to the type of persons o
who patronized the Casino Club at that time, he stated that he gained
the impression that they were hoodlums and crooks and that most of \ :
the customers appeared to be known by both Bert and Ted Angus; that

his customers were prone to carouse in a big way and raise a great \
deal of disturbance, these jamborees lasting, on certain occasions, '
until dawn, K

R
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Ross Root was interrogated in detail, and persisted in
maintaining a "know nothing™ attitude, finally stating that it
was the accepted practice for an entertainer to "see nothing, hear
nothing, and tell nothing." After considerable guestioning, during.
the course of which Orpha McMullen was interrogeted separately, the -
-~ = -- latter advised Agents that Ross Root had told her that she would be -
shown photographs, and that she should look them over, but make no
identifications, and, as a matter of fact, she had made no identifica-
tions up to this point, but 4id meke identifications subsequently, e
as 1111 de aet out later in thie report. [ -t } : ;.‘;"
- ] . \' / A
Rose Root was e;pecificelly asked as to whether or not he
had advised Miss McMullen to refrain from making any identifications
and he replied in the negative, whereupon Miss McMullen was brought
. into the room where Ross was being interviewed, and she faced Ross
_Root, and she was asked by Agents if it was a fact that Ross Root had
so advised her, at which point she turned to Agents and said, "Do I
have to answer that question?" and in reply Agents advised her and
Ross Root that the decision as to whether she should answer the .
‘question was being left to Ross Root and that if he desired to em-
barrass her by f#nsisting that the question be answered it was up to
R him. He endeavored to evade the issue, but was held to the point,
and finally told Miss McMullen to go ahead and answer the question,
whereupon she promptly replied, "Yes, you told me I would be shown
a bunch of pictures and I was to look them over but make no fdentifi-
cations, I am going to tell them the truth and that i -what you
should doe" Ross Root then admitted that he so advised Miss McMullen,
offering the explanation that he did not want to involve h.er as a
witness.

] The following signed statement, the original of which is
being retained in the files of the Clevelend Bureau office, was
secured from Ross Root:

'"roledo, 0
"June 29, 1936.

"I, ROSS ROOT, 830 Vence Street, Toledo, O., make the
following free and voluntarily etetemant to Special Agents
H. B. Dill, and E. J. Wynn of the United States Department
of Justice, Federal Bureau of Investigation:

*] was employed at the Casino Cludb on Summit Street
in Point Place, in the summer of 1934, from about May to
July 1934, inclusive. I was an entertainer, playing a .
pieno, and in the act were my brother Basil Root, Miss Orpha
McMullen, and a fellow by the firat name of Pat, who sang,

- ®T understand that Ted Angus was the owner of the Casino
Club, Bert Angus, his brother, tended bar at the Casino Club.

-
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"I have just picked out a photograph from a number shown
me, marked 1829 Hammond, Ind. 11-16-33, and I have affixed my
signature on the reverse side as a mark of identification.
This photog }aph has the typewritten name on the reverse side,

- 'William Jo"Earrison.' This man was a frequent customer, and
often came in dressed in his undershirt and wearing golf pant-.
He used to got pretty drunk and box around with Pat. One night
he came in with en 0ld man who had a cane, I have just picked .
R . - out a photogreph of this old man, and have signed my name on

;' ’ v the reverse side of the photograph eas a mark of identification.

: ’ This photograph has the name, 'C. J. Fitzgerald' typewritten
on the reverse side. I saw this 0ld man on only the one oceasion.

The man whose photograph has the neme William J. Herrison on the

reverse side, used to request us to play the song, 'Ace in the

Holet! very often. I have heard from rumor that he was shot and

killed in Chicago.

"I have just viewed two photogrephs with the name Timmy

Wilson typewritten on the reverse side, and Y have affixed my

" signature to the reverse sides as a mark of identification. I
saw this man at the Casino Club on numerous occasions during the
time Y was there in the summer of 1934, He often came in with a
woman dressed in an evening gown.

"I have just picked out two photographs which have type-
written on the reverse side the name Arthur Barker, These
photographs, on the reverse side of which I have signed my
signature, are femilier, and resemble a man I saw at the Casino
Club on various occasions in the summer of 1934,

T "I recall that on the last night we were there, in about -

Coe the last of July 1934, there was a fight started, and somebody

pulled a gun, dbut I am unadble to state just who it was., After

this fight T figured the place wes full of gangsters, and so

-

* ' we quit the place, The fellow who had the gun was drunk. One
' of the Angus brothers hollered out, 'Don't break up the furni-
ture,?

7T have read the above atatement and 11: 10 true to the
best of ny knowladge. '

Witness: ' /8/ ROSS ROOT - .
H. B. Dill - B. J. ‘Ynn, g -
Special Agents, Federal Bureeu ot Investigation,
- e - . U. S. Department of Justice, . ) - .
- y . 1448 Standard Bldg., CIeﬂ.end, 0.® - “ : ;
} . i
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Ross Root is a cripple and is & barber by occupation, and
at the present time does occasional entertaining work at night. He
is a hostile witness, end as indicated, the information secured from
him, as set out in his signed statement, was secured only after long
and yigorous interview.

4
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mss Orpha Mchmllen was rirst questioned in the office
being maintained in Toledo, Ohio, where she viewed the various photo-
graphs of the Barker-Kerpis gang, and their associates. She at first .
stated that she could not recall any psrsons at the Casino Club in 1934,
‘who resembled any of the photographs, however, as is indicated above, ~
she subsequently changed her attitude and furnished the following signed
statement, the original of which is being retained in the files of the
Cleveland Bureau office: )
, *Toledo, Ohio
‘ "June 29, 1936,
"], QEPHA McMULLEN, 1203 Gordon Street, 'I‘oledo, Ohio,
make the following statement to Special Agents H. B, Dill,™
end E. J, Wynn, of the FedeTal Bureau of Investigation, }
United States Department of Justice, freely and voluntarily,
*"In the summer of 1934, about July as best I can recall,
altho I am not exactly sure of the month, but am positive
that it was not any later than July, I was working at the
Casino Cludb on Surmit Street in Point Place, as an entertainer
with Basil and Ross Root, and Pat Murray,.
"The Casino Club was operated by Bert and Ted Angus. The:
were both there practically all the time. I was employed for a
period of from three weeks to a month,
"I have been shown aumerous photographs and have picked
out one marked on the face, '1829 Hammond Ind, 11=16-33' and
have affixed my signature on the reverse side as a mark of
identification. This photograph is marked on the back with the
typewritten nems, ‘'William J. Harrison.' I have picked out a
photograph from a number shown me of an 013 man with a cane, and
have signed my nams on the reverse side as a mark of identifica-
tion, and note also that on the reverse side is the typewritten
name, 'C. J. Fitzgerald.' I have picked out two photographs
from a number shown me, and have signed my name on the reverse
side as a mark of identification, and note that each photo on
. the reverse side has the typewritten name, 'Jimmy Wilson.'
This man was observed by me at the Casino Cludb on numerous oc- '
casions while I was working there and I then knew his name only
as Jimmy., I kave picked out two photographs from a number shown
ms, and have signed my name on the reverse side as a mark of .
identification, and note that these photogrephs have also on
the reverse side the typewritten name, 'Arthur Barker.'

4 v e
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"The man I now am told is Willie Harrison ceme to the
Casino Club almost every night while I was employed there.
He usually came with the man I now am told is C, J. Fitz~
gereld, and whose photograph I have identified as above
.stated. These two men usually sat together, and they would
o get drunk, and kid each -other, and I recall that on one oo~ . o
casion Harrison got up and pulled off his shirt, Fitzgerald T
one time invited me over,to his table, and told me he knew
how I could meke a lot/§gney, but of course that I would have
to take a chance of getting shot, and I told him that I aia .
not care so much for that and got up and walked away., He -
also said that I would have to duck in and out of windows,
He had a cane at that time, and walked with a limp, Harrison
drove Fitzgerald out to the Casino in Fitzgerald's car., I
know this because one night Harrison made the remark that the
«01ld man would have to get a new drivers
"Jimmy Wilson, who I knew only as Jimmy, was an almost
nightly customer at the Casino during the three weeks or month
. that I was there. He was rather a nice kid, and I never observed
2 ‘ : him drunk. So far as I recall he usually came in by himself,
T - : * "The man I partially identify, and whose photograph bears .
) ‘ my signature on the reverse side, appears to be familiar, and ’
if I recall, he was a customer at the Casino Club, but as I
have stated, I cannot be sure about him. I do recall that the
man I refer to was a short, dark man about 35 years of age.
"Harrison, Fitzgerald and Jimmy seemed to be friends ani
ctuck together. There were several men and women who associa-
ted with them, but I do not know who they wers. This crowd
would stay until two or three o'clock or later on the occasions
of their viste there, and they all drunk a lot and whooped
things up. I would observe Bert and Ted Angus talk with them
both at the ber, and Ted particularly often came over and sat
at the table with them and talked and drank with thems I re-
call that Harrison was elways singing, *Love Thy Neighbor', and
the crowd would esk us to play the song, fAce in the Hole,'
and also the song, 'The Last Roundup' and "The Beer Song.'
*This crowd hed plenty of money and spent it freely, and
they acted suspicious to me, Fitzgerald always gave me a $1,00
bill when I sang a song for him. I recall that one of the bunch
gave me $2.00 to go over and sing the song, My Wild Irish Rose'
to a Jewish man who was in the club,
*] have been studying the photographs with the name Arthur .
' Barker on the reverse side, which I signed with my name on the
reverse side also as set out above, and who I stated that I
thought I saw at the Casino Club. I am now positive that I
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have seen him at the Casino Cilub during the time I worked
there in the summer cof 1934, but I do not recall him es
clearly as those others I have mentioned above.

"I have read the above statement and it is true to
~the best of my knowledge_. )

[ LY T e

WITNESS: e/ orema MCUULLEN ;
R Bo B. Dill - Eo J- 'Ynn . I
_Special Agents, Federal Bureau or Investigation, o o

. U. S. Department of Justifle, Ao S s
1448 Standard Bldg., - LT -
Cleveland, O."

Kkt kkkEkE

As is stated above in this report, Miss McMullen stated’
that the reason for her at first not meking any identifications from
the pictures shown to her was because she had been told by Koss Root .
to look at the pictures, but not to meke any identifications; that
Ross Root made this statement to her at the time he came into her
house for her when Agents brought Ross to her house to get her on )
the evening of June 29, 1936.

Mies Mcmullen stated that she was unable to recell the
rames of any of the employees at the Casino Club during the period
che was there; that Bert Angus was the only bartender she ecould
recall, he being there nearly all of the time behind the bare .

She was unable to recall the presence of any law enforce-
ment officials at the Casino Club during the time ahe was employed '
there. o

\
-

Miss McMullen further stated that the crowda at the Casino
Club at that time were not particularly large, and that it often
appeared that the members of the gang, whom she identified, as is
set out in her statement, and their associates whom she is unable
to identify, comprised one large party and were practically the only
party in the club; that they were a very carefree bunch, spent money
freely and were very friendly with Bert and Ted Angus, who used to
sit at the tables with the crowd, and that on the whole she gathered
the impression that they were gangsters or hoodlums of some sort.
She related that on one occasion some unidentified men, who was with-
the crowd, insisted on getting her drunk and that as a result her:
sweetheart, Ross Root, insisted that she leave the act, which she did
and she has never returned to the Casino Club since that time,
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The pictures which were identified and signed by Ross
Root, Basil Root and Orphe McMullen are being reteined in the files
of the Cleveland Bureau office.

These photographs are properly
markeds
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The following investigation was conducted by Special Agents .
2 . He Bo Dill. and Eo J. Wy'nn on June 24. 1936‘ A ‘4' - _

It is to be recalled that Charles J itzge ld, vhen in

TOIed).p, Ohio, in 1934, lived for a time w ¥o0d S nker, alias, -

¥{ Noods, who at that time was a bootlegger; a.lso, that in N
September, 1933, as set out in the reports of Special Agent M. We
Meekins, Detroit, Michigan, dated April 18, 1934 and May 3, 1934,
Yonker aided Willie Harrison in purchasing a Ford automobile at
Toledo, Ohio, the purchase being made under the name of T. C.XBlackburn.
Yonker, and the women with wom he is living, Alleyne/ oyt, have been
_previously interviewed, and a signed statement taken from Yonker dated
at Cleveland, Ohio, rebruary 20, 1935.

The following signed statement was secured from Yonker on - -
‘June 24, 1936, the original of which is contained 1n the Cleveland
Buresau ofﬁ.ce file: * i ; / N

e -
e e

"I'oledo, Ohio
*June 24, 1936,

"I, ELKOOD’YONKER, meke the following statement to Specisl
Agents He B. Dill and E. J. Wynn, Federal Bureau of Investiga-
tion, United States Depertment of Justice, freely and volun-
terily:
"I live at 2525 Georgetown Ave., Toledo, O. I run the
_ _ ¥/Desuville Cafe at 842 Sumit Street, Toledo, Ohio,
' \ *In about 1920, the exmact date I cannot recall, while I
’ was engaged in the bootlegging business, I heard that Big
Charlie, at Niles Beach, Ohio, had Canedian beer for sale,
"and I drove there and contacted him and bought some, I now
know that his name is Fitzgerald, Art/Eystrom was associated
with Big Charlie at that Eimes
"I, in about 1927, drove from Tolodo, 0. to Calumet .
City, Ill. to see Bert Angus, and he introduced me to a man
known as Little Willie, who was in the saloon business with
Bert in Calumet City, I1l., and Little Willie was also & golf
/pleyér. I later learned from him that his name was Willie
/Herrison, and I have just observed apphotograph shown by
_Special Agents He B, Dill, and E. J. Wynn, marked 1829 Hammond,
Ind., 11-16-33, and I identify it as a photograph of Willie
Harrison. I bought alcohol from Willie at that time, and
made frequent trips from Toledo, O. to Calumet City, Ill.
to buy alcohol from %Willie,.
"On one trip to Calumet City, Ill, I met Big Charlie
et Willie's place, and I had a few beers with Big Charlie.
This was the first time I met him since. I first met him
at Niles Beach, 0., as releted above. This was some time in
1931 or 1932,

22

B O e L g R AN ot Do e R :rrﬂ-,'r_,’ff"‘:‘\e:jj.s‘~‘;::,7.,p:tzr{=x@7gfva-gga:'3w$:.1‘&‘g';:.;x’-fg‘l"~ jx —'--;\ T8 4 :ﬁ‘ ';J\-a ;4- AT P A A T T “'1":;".}'-":_'3— »(1;__‘, ;‘




R P S A VAR LR O Kt S X ) o E xv-z:':-:-:v-ésﬂ‘:: ETEV

"In about May 1934, while I wes getting ready to move
from upstairs at 4209 N, Lockwood, Big Charlie drove up in a
Buick automobile, and came in and told me then that his name
was lfmrphy, and he introduced his wife who was with him, He
celled his wife by the name of Belle. They stayed one night

with us at 4209 N, Lockwood, and then when Alleyne zboyi, with .

whom I was living, and myself moved the mext day to 2110
Washington St., Toledo, 0., Big Charlie and his wife came over _
and 1ived with us for about a week. During this time he talked - ~
to me about Canadian whiskey, stating that he ocould bring it in -
end I could sell it. During this time Willie Harrison came
up to my place and asked for Big Charlie and the latter went

- out with Willie to ses a man who was sitting down on the .street

in a car, I cannot identify the man who was in the car., During
this time Big Charlie acsked me to drive him out to the Casino
Glub on Summit Street, which place to my knowledge was then
operated by Bert and Ted Angus, He did not say that he knew

Bert and Ted Angus, When we arrived there we sat down at a

teble and two fellows came over and talked a few words to him,

and all three went over to the bar, and sent me over a drink. \
Bert was tending dbar at that time., I imagine that they were -
there a couple of hours, and then left, Big Charlie d4id not '
tell me who the man were that he met at the Casino,

*"About a week after Big Charlie arrived at my home, he and
bhis wife left Toledo, Ohio, by trein, steting thet they were
going to Canada to arrznge about the liquor. I stored the Buick
automobile in the garasge at 1431 Norwood Avenue, my mother-in-
law's home. Big Charlie said he would be gone about two months,

*] 4id not hear or see anything of Big Charlie or his wife
Belle, until about November, 1934, when Big Charlie came to my
house at 2525 Georgetown, Toledo, Os, and in about two weeks his
wife Belle joined him. They lived with us until about the latter
part of January, 1935, as best I can recalls They left Toledo, O
in the Buick car, stating that they were going to California. I
have not seen or heard from them since,

"During thie latter visit to my bhome, Big Charlie asked me
to teke him out to the Casino, and I drove him out, and I walked
in with him and stayed a few minutes, and he told me that he was
not going back with me, and s0 I drove on away, I did not see
Bert or Ted Angus on this occasion.

"I do not recall anybody visiting Big Oharlie or his wife
while they were living with us. I was away from home during .
most of the daytime, and never did learn just how Big Charlie and
Belle spent their time, or who they visited,

*The last time I saw Willie wae on the street in rront
of the Jovial Club, this being during the period of time Big
Charlie lived with me from November 1934 to January 1935. I
have never seen him since,
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"] recell that in the fell of 1933, Willie Harrison ceme
to my home at 4209 N, Lockwood, and seid that he wanted to buy
a Ford automobile, that he was in a hurry. I went with him to
thwmold Ford Agency, end talked with Mr. Arnold about buy-
ing a new cer, and Mr, Arnold agreed to give me the salesman's
“commission, and Willie bought a Ford car for cash. Willie tcld __
me that he wanted to use the car for transporting dbeer., I a0
not recall the nmame used by Willie in buying this car, = '
. *I also recall that before Big.Charlie and Belle left .. -
Toledo, 0., for California,'] went with Big Charlie to tho :
license bureau to get a 1935 license plate, - ,

"I recall that I was questioned by Special Agentc of the
Federal Bureau of Investigation in February 1935, at which time
the Agents, one of whom I recall was Mr, Hall, told me that Willie
was wanted for kidnaping, end that Big Charlie was wanted for kid-
naping and bank robbery.

"A short time after I was questioned, I talked with Bert
and Ted Angus at the Casino Cludb, and told them that I had been
qQuestioned, and told them thet I had dbeen to0ld that Willie and
Big Charlie weres wanted for kidnaping. They asked me if their
names had been mentioned end I told them, *Yes.® )

"I have seen Willie Harrison at the Casino Clud on various
occasions in the oarly 1930s while Bert and Ted Angus were runnlng
the Casino,

‘*Fhen I told Bert and Ted Angus about having been questionod
they made no comment except to ask whether their names had been
mentioned. I did not tell anybody else that the Federal Agents
had telked tc me about Charles Fitzgerald except Art Byrstrom,
and I 4idn't tell Bystrom about it until about a month ago.

"When Fitzgerald and Belle left my house in February, 1935,
they told me they were going to California but they did not state
whet their address in Cal. would be. About ten days after they
left two Federal Agents came to my house at 2525 Georgetown Ave.
and took me to Cleveland, Ohio, where they questioned me about
Fitzger y Since that time I have neithor seen nor heard of

'VF‘it

FE A

Charle zgerald (known to me as C, J phy) or Belle or Willie
Harrison. I have not tried to contact Fitzgerald and I em posi-
tive that I have not told anybody about the interview the Federal
Agentsz had with pe on l‘obruary 20, 1935, except Ted and Bert Angus
and Art Bystrom.

"Belle, the woman living with Fitzgerald as his wife, never
did go to the Casino with me nor 4id I ever see her there. If she
ever went to the Casino while they were living with me I never
krew anything ebout it. While Fitzgerald and Belle were living
w: . me Belle went away two or three times and stayed from one to
t.: e weeks, but she did not say where she was going and I never
as: =4 her, therefore, I do not know where she went. If Belle
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had any friends come to visit her while they were living with
me they came when I was not at home. However I do not think
she had any friends in Toledo.

"] heve read the above statement consisting of three pages
and it is true and correct to the best of my knowledge. I have

’ affixed my signature to all three pages.
WITNESS: o e o
®, J. Wynn, Special Agent, - ; . I
Federal Bureau of Investigatiom, . =~ _ . )

U. S. Department of Justice,
1448 Standard Building,
Cleveland, Ohioce"
' kkk Rk

’
N

N AN

Yonker stated that about a week ago he met Ted Angus at the |

Jovial Club, and that Ted told him that Ruth, the woman with whom Ted | -

_has been living for the past several years, evidently Ruth Wells, left |
him very suddenly, end that Ted professed not to know her present

'\1—4" | " whereabouts. : /
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Reference is made to the statement made by vUetective
James/rord thet a bartender named Smitty, who is presently em-
ployed at the Glass Bar, Detroit and Phillips Streets, formerly
worked at the Casino Club as a waiter and that Smitty would un-
doudbtedly provide information concerning the reported gun fraces
between members of the Barker-narpis gang at the Caaino Club fn "~ = -
the summer of 1934. ‘ _ : T
5d

cial Agents E. J. Wynn and H, B. D111 1nterviewed s
dvised that the Smitty referred to was probadly i
arles H. Schmidt, who is presently employed as a bartender

at the Glass Bar and who reudes at 2142 Brookford Road,

Special Agents R. c Suran and D, P, Sullivan mede in-
' qui*'y at 2142 Brookford Road without disclosing their identities
- or the purpose of their inquiry =2nd were advised by an uncle that
Dewey could probably be located at his parents® home at 2102
Brookford Road; that if he were not at home he would probably be
. found at the room house at 707 J‘errerson Street, operated by Jerry,,
'/marnerJ a girl friend of Dewey.

‘
; . : I’

Schmidt weSs located at 2102 Brookford Road and accompanied

Agents to the temporary office being maintained at Toledo where he
was interviewed. He stated that his full name is Charles Herbert

/Schmi:lt, although he was often callel Dewey, or Smitty, but that he
hed never been employed at either the 0ld Casino or the New Casino
Clubs;that Jack Schmidt, whose nickmsme i3 Cum Cum is also employed
as & bartender at the Glass Bar and wae formerly employed by Ted
Angus at the o0ld Casino Club. It is probadble that Cum Cum is the
Smitty referred to by Detective Ford. A

charles H, Schmidt upon questioning atated that he had
worked as a bartender in Toledo for many years and stated that he
was acquainted with Ted and Bert Angus, George Timiney and other
persons prominent in this investigation. He was thoroughly ques-
tioned and signed the following typewritien statement:

"Toledo, Ohio
*June 30, 1936

"I, CHARLES HERBERT SCHMIDT, age 38, do give the
following statement to Special Agents D. P. Sullivan and
R. C, Suran of the rederal Bureau of Investigation, U. Se
Department of Justiee, no threats or promises having been
made to me,

*I was born at Toledo, Ohio on January 5, 1898 and my
parents are Fred and Minnie Schmidt, 2102 Brookford Drive,
Toledo, Ohio and I presently make my home with my parants
at the above address, I am not marri=d. I attended the
Segar, Broadway and Newberry schools in Toledo end I have
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Deen out of school since 1914, After leaving school I was

employed as a sal=smen for the Toledo Rubber Campany and

8159 worked as a salesman for the Kilner's Departrent Store.

"In December 193% I got a job as a bartecder at the”Algeo

Hotel, Toledo, Ohio and remained employed there until about"

three months ago. At the time I worked at the Algeo, 'Del!

R [ Delihanty wes the other bartender working at the hotel.

' ' About ten weeks ago I secured a job at the Glass Bar located "
near the comg; of Phillips and Detroit Avenues, Toledo, Ohio. x
Al and Welterp’/Snyder operate the Glass Bar, - -

"I have known Gug-Tibbles for 10 or 15 years and it was
through Guy Tibbles that I obtained a job as bartender at

4 Middle Islend in the summer of 1931. Guy Tibbles had no inter-
est in Middle Islend, but his brother~in-law menaged the place,

* larry\feylor was Tibbles' brother-in-lew, Besides Larry Taylor

- other persons who were interested in Middle Island were Joe

Roscoe, a men by the neme of Stacey, who now lives at Tiffin,

. Ohio, to the best of my knowledge, and Waltgr‘i.ambera. -Lambers -
is now dead. Taylor now operates a tavern at Summit and Ash
Streets, Toledo, Ohio.

"Middle Island is open ror business rrom Decoration Day

to Labor Day each year and I was employed as a bartender at

thet place during the summers of 1931, 1932 and 1933. The

Place was mzanaged by Bert Angus during the season of 1932 and

I menaged the place during the season of 1933, Walter Belpesh

mansged the place during the seasons of 1934 end 1935,

r— "During the time I was working at Middle Island, Ted

Angus would visit the Island on week ends. At various times

' during the seasons of 1931, 1932 and 1933 Ted Angus would

: : come to the Island with his girl friend, Ruth, and Nig Cousins
and his girl /Grace. Grace is now employed as a wmitress at
the Turf nn, corner of Monroe and St. Clair Streets, Toledo,
Ohio. Joe Roscoe during the time I was at Middle Island
operated a boat and would come to the Island sometimes with
Ted or Bert Angus and at other times would bring George Timiney
over. Occasionally Ted or Bert Angus would come over with Timiney.
I cennot remember Timiney visiting Middle Island more than thnee
or four times each season. When Roscoe's boat was not avajlable
one of the boats operated by Worthy\Brown or a fellow nemed Mg ck
at Lekeside, Ohio would be used for transportation.

"] can likewise recall that Art Lengendorf, who I believe was
_ then in charge of the pickpocket detail would visit the Island .
gl - and occasionally stay overnight at the hotel. Art would at times

Al be accompanied by his partmer, CarIzHartung. I recall that

' \Zarley who I believe is an officer fn the Fraternal Order of Elks

visited the Island with Langendorf, ’
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*On a few occasions George Timiney was accompesnied by
Edith (Tod)”Merks, widow of Chet”Marks, but I cannot recall
Timiney ever staying overnight at the Island. Timiney ap-
peared to be friendly with both Ted an9 Bert Angus.

"I have likewise seen Ben and Joe’Fretti st the Island
on one occasicn, By reputation I understand that Ben and Joe
Fretti control most of theﬁlot machines in Toledo. Jimmie
Hayes and his wife likewise visited at the island and have
stayed as long as a week at a time, I had heard that Hayes
at that time operated a geambling house on St, Clair St, across
from the Algeo Hotel., Bert and Ted seemed t0 be acquainted
with Hayes. - : :

®*T am certain that it was on July 4, 1932 that there
were several youngsters at the island, They hed firecrackers
and a fellow I only knew by the name of Willie was at the
island and was apperently intoxicated. He with the youngsters
was shooting the firecrackers all around the plece, a couple
of them going off in the bar. I believe that Willie came to
the island in a private boat, probably rented from Worthy Brown
or Mack at Likeside, Ohio, I cannot recall whowmes with Willie
nor can I recall whether he stayed overnight. He with several’
other visitors were singing and hollering end having a good
time from all the noise they were making, Willie talked with
Bert and the conversation appeared to indicate that they were
acquainted. I cannot recall whether Ted Angus or George Timiney
were 2t the islend on this day., I have been shown a photogreph
of William J. Harrison, Hammond PD #1829 and identify it as
being a likeness of the Willie who was at Middle Island on
iy 4, 1932,

rpfter I obtained the position as bartender at the Algeo
Hotel in November or December 1933 I saw Willie on two oe-
casions when he visited the bar, Both times he was alone, but
he recalled me by neme from seeing him on July 4, 1932. He
never mentioned where he came from or what his business was
in Toledo. I feel certain that on both occasions when I saw
him at the Algeo it was during the year of 1934,

#pfter the sumner season of 1932 when Bert managed Middle
Island he and Ted continued to operate the Casino Club, which
was then located on Summit Street near Point Place, Ohio,

After working hours in the early hours of the morning I would
occasionally vieit the Casino Club but I do not recall seeing
Willie there, nor can I recall seeing or being introduced to
anyone as being a friend of Willie's, v

"I have been shown a group of photographs but I cannot '
recall ever having seen any of these persons except that of
¥illie,

<

28

B I N ARG e B e s T R

e e S L At T



"I here stete that I have been .arrested on only two
occesions, once about 14 years ago and the second time
about 10 years ago. Both times I was charged with a
- viclation of the Federal frohibition Lews, On the first
_ ) arrest I was fined $90; the second charge was dismissede . .
{ *I have read the above typewritten statement conteined |

7 , : on two pages and here slgn. same to vouch ror 1t. truth.
S “ P - » ':",A A N
2/ WITNESSES: e : /a/ cHARLEs HERBERT SCEMIDT .
4 ' . R. C. 3111‘811 - f

D. P. Sullivan, Special Agents, _'
Federal Bureau of Investigation,
Ue S. Department of Justice,
Cleveland, Ohio,

[
Aok dokkkdok

On July 1, 1936 Jack Schmidt, 351 Phillips Avenue, Toledo,
-‘Ohio, was brought to the temporary office in Toledo, Ohio, for inter-
view by Special Agents De Po Sulliven and R. C. Suran. Jack Schmidt
‘advised that his nickname was Cum Cum and thet he was also ocalled
Bruce. Schmidt executed the following written statement:
¢ _

' "Toledo, Ohio -~ -
"July 1, 1936

"I, JACK SCHRIDT, age 45 yeers, do voluntarily make the
following statement to Special Agents D, P. Sullivan and
Re. C. Suran, of the Federal Bureau of Investigation, U. S.
Department of Justice, without any threats or promiaes
bhaving been made to me,

" "I presently make my home at 351 Phillips Ave.. Toledo,
Ohio, and am employed as a bartender at the Glass Bar
located at the seme address. I have been s0 employed for
the past six weeks. ' ’

"] have worked as a waiter for Bert and Ted Angus at
verious times since the year 1925 or 1926, or somewhere around
that time. At the time I first went to work for Bert and Ted
Angus they operated a place known as th oadway Inn located
on Sumit Street near Point Place, Ohio. Whis place operated

_ as the Roadway Inn until about May 1934 when the Angus brothers

- took over the building next to the Roadway Inn and opened the

. Casino Club. I worked at both of these places off and on and
would estimate that I was engaged as a waiter there about half |\
of the time, I also worked as a waiter at Middle Island for \
Bert Angus during the montbh of July 1932. Ted and Bert Angus
slosed the Casino Club about May 1935 and opened the New Casino :
on Dure Drive just outside of the city limits of Toledo, Ohio.
I worked as waiter for Bert and Ted Angus at the New Casino
off and on from the time thLey opened the place until Jenuary 18,

1936,
293
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. *Just prior to the opening of. the Casino Club nesr
| Point Place I was working more or less irreguler and when
{ the Casino Club wes opened in Meay 1934 I worked as a waiter
- until epproximately the middle of June 1934, It was during
May and June 1934 that Capt. George Timiney use to come out
to the Casino Club on parties and on occasions he would be
accompanied by Edith Marks. I have seen Ted Angus at the
T table at which Timiney was sitting drinking with him. Om
occasions Ted's girl friend or wife, Ruth, would be at the
Casino and would also sit at the table with Timiney and
Bdith Marks., On occasions Timiney would come to the Casino
Club by himself and drinke Be appeared to be very friendly -
with Bert and Ted Angus. On occesions I saw Joe Roscoe at
the Casino Club and when I saw him he would come out there,
+ 80 far as I know, by himself. lladelina/Angus and her sister
Renexfiolst use to spend a great deal of time at the Casino
end Thelma -ﬁolst was out there occasionally, The Holst woman
were the sisters of Madeline Angua. Madaline Angus is the
wife of Bert Angus.
"A girl known to me as Mildred Clark came out to the
Casino Club frequently with different men but I can not now
recall the identity of these men, I have been shown a photo-
greph of Willism J. Herrison, Hammond, Ind. #1829, dated 11-16-33
and identify it as a men known to me as Willie Harrison and
I have also heard this man called Little Willie. During !May
and June 1934 Willie was out to the Casino Club frequently
and I perticularly remember him because he was always full
of pep and had the eppearance of always being drunk. I
remember one occasion he was knocking golf bells eround in
the Casino. I aleo remember that on occasions Willie would
be with a party of people at a table at the Casino. Scme-
times this party would consist of five or six people and at
other times there would be more than that number, but I at
this time cennot make this statement in regard to the number
of people more definite.
*T also have been shown e photogreph of Jimmie Wilson
and I identify it as a Jimmie., Jimmie wes at the Casino
frequently and would usually come out there with a girl and
80 far as I can remember he never was with the same girl '
twice, ‘
‘ "I have als=o been shown a photograph of Harry%m‘w‘g}}_._
. and identify it as a man who I believe was called *Buck,”
- This photograph has the name Harry Campbell written on the
TR back of it in longhand, I saw Harry Campbell at the Casino
CEO Cludb frequently during May and June 1934. When I worked
— as a waiter at the Casino I would go on duty at about 6 or
7 P each day and work anywhere from 3 Alf to 5 AM staying
at the club until the place closed for the day, And it was
during these hours that I would see the various people named
in this statement at the Casino Club.
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"willie Barrison, Jimmie Wilson end Harry Cempbell
ell seemed to be very friendly with Ted and Bert Angus
eand I have seen them drinking with them,

"] heve been shown a photograph of Arthur "Doc*"

- Barker and stated that in the past I have read many
detective magazines and have seen the picture of this
person in one of these magazines and I recall that the
picture I saw of him wes one where Doc was looking through - -
the bars of a jail, At the time I saw this picture it ap-
peared to be familiar to me and I suppose I must have seen
him at the Casino Club but I can not definitely state that
is where I saw Doc Barker,

*I have not seen any of the above named people, that is,
Willie Harrison, Jirmie Wilson or Harry Campbell, since June
1934. When these men were fregquenting the Casino club they

+ were free spenders most of the time.

"I have read this statement consisting of two type-
written pages and state that it is the truth to the best of
ny knowledge and recollection. _ )

" i‘ . )
/8/ JACK SCHMIDT

WITNESSES:

R, C, Suran, - - - - - -

Special Agent,

Federal Bureau of Investigation,

U. S. Department of J'ustice,

T Cleveland, Ohio." -

REERRE
N ; : Schmidt further advised that Ar;kPruna, who resides at the
o : Mastor Hotel, 710 Superior St., Toledo, Ohio, was employed as a part
e time waiter at the Casino Club during May and June, 1934 and when he,
Schmidt, quit working at the Casino about the middle of June, 1934
Pfund continued to work there steadily, taking Schmidt's job, Schmidt
that Jacﬁﬁumrtha was the bartender at the Casino Club during the time
he, Schmidt, was working there during liay end June 1934; that Charles
“Becker and an individual known as th¢)Dutchman d4id the porter work
around the place. He stated that‘!hreha was formerly the secretary
of the tenders' Union and 1s belisved to be presently working at
B : tho&poody Bar, Sylvania end Phillips Streets; that Murtha, while act-
- ing es secretary of the said union, embezzled some of thefunds, but
was not prosecuted as some one made good the loss to the union,.
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the Casino Club,

Concerning the various entertainers who worked at the
Casino Club, Schmiit advised that Johnnie Coleman was the pieno
player for a while but he does not know where Colemen is at the
preosent time; thet Ted Clark was ean acrobatic singer and is now
believed to be in California. He further stated that the two : .
colored entertainers known as Big Nell and Crippled Nell are now -
working as entertainers at the Little Club, which was formerly

\

. K o ke

Tﬁe following deberibtion was obtained of Jack Schmidt
by observation and interview: )

Age - 45 years
Height - = LA A
Weight - 155 pounds
‘ Build - Medium
Eyes - Brown
Hair - Black = turning gray

Divorced - former wife -
, Core Simpson, whereabouts
- . unknown, ‘
Brother = Wm. V. Schmidt
#11 22n4d st,.,
Indianapolis, Ind.
Sister - GIrs. Mabel Daily,
Indianapolis, Ind.
Parents - Decesesed
Occupation T - o - Waiter and bartender
Criminal record =

Marital status

Relétivea

4 months, Workhouse at Dayton, O.
charge violation NPA. This was
about 1927 and was the outcome of
- . 'same case on which Ted Angus was
sentenced to serve 20 mths, in USP
: Atlanta, Ua,
Nativity - West Newton, Indiana

#kkokok Kk Rk
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The following investization was conducted by Special
Agents E. Je. Dowd and J. V. Murphy on June 29, 1936 at Toledo:

Reference is made to the report of Speciel Agent C. E.
Smith, dated at Cleveland, Ohio, June 23, 1936, in which is set ... .
out a report of Colonel C. E. Whitney, Investigator in Charge, . ** -
’ Alcohol Tax Unit. stating that one of the open gambling places ,
« _ in Toledo is th¢/R. & K. ogemtea by Iakc’ﬁomanorf at 42% R
LT Syperior Street. RS A . IS

dvl sed Agents ‘on June 29, .
1936 that o & P -Superior Street, is opera-~
ted by Jake Romanofr and. Nig COusins. On this date Agents suc-"
cessfully gained entrance to the R. & K. Smoke Shop, which is
located at 428% Superior Street, over the DeVeaux Resteurant,

On ‘entering this place it was noted that same occupies the entire
'second floor, the front of this floor being partitioned off and

is occupied by a lunch room and smoke shop. The rear part of this -*
~ . floor is fitted out as a horse race bookie shpp, there being a "y
b betting counter behind which three men are employed teking and f

cashing bets; one man is employed making a large board, displaying
the names of horses entered at various important race tracks in
the United States, on which board is shown the opening and cloaing
odds on each horse. Another man is employed in a small room in
rear of this gambling place, announding over a loud speaker race
track information end the running of each race, as received by
teletype machine. Also in this gambling place is a Black Jack
21 game teble and dealer. In the room on the walls are numerous
racing publications, forms and tipsters' sheets. There are a
large number of chairs in this room for the use of patrons., At

g " the time Agents were at the R. & K. Smoke Shop there was much
activity due to races being run st various tracks, and it was; '
noted that Nig Cousins was busily engaged at this time. In ac- -
cordance with instructions of Speciel Agent in Charge E, J. Connelley,
Nig Cousins will be interviewed later.

>
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Referring to Betty, whom Jackie Thomas mentioned had told
her within the past three weeks that the houses of prostitution in
Toledo were paying between $200 and 3225 per month for protection,
furtbker information was obteined by Special Agents ¥, J. Dowd and
S D. P, Sullivan from Jackie”Thomas and her husband, George, that e
: Betty's true name is Graco)gever and she resided at %27 1lth Street.

‘ On the afternocn of June 24. 1936, Grace Sever was located
at the above address where she is operating a rooming house, and .
- was brought to the Bureau office being maintained at room 513 Edison
Building, where she was interviewed by Agent D. P. Sullivan. The
Sever woman stated that she married John-Sever about a year ago; .
that prior to that time she was engaged ‘in prostitution first on the
streets in Toledo and thereafter for three years at her spartment at
409 Y1th Street. According to the Sever woman she began to operate
a rooming house last Octobers, Since that time she occasionally sells
her services to a few 0ld time friends at her rooming house, Grace
Sever stated that she never paid any protection money to 'any police
officer and was never asked to do s0 by anyone, In denying the in- °
formation obtained from Jackie Thomas, Grace Sever stated she had no’
information that any houses of prostitution paid for protection and
had never heard that each house was compelled to pay from $200 to
$250 per month for same, This woman said that the only information
that had any bearing on,ggy offs, that she knew of,came to her atten-
tion about a year ago. e stated that one night in the Spee-d
Restaurant a street welker named Betty, & narcotic addict, in conversa-
tion with several other prostitutes, stated that the houses in Toledo
would have to pay plenty in the future to stay open; that a madam or
prostitute nmned}‘tella was expected to be the pay off. Grace Sevsr
stated that she put little faith in the above statement because she ,
. figured that the narotie addict, Betty, probably 4id not know what she .
- was talking about. The Sever woman was shown photographs of the Barker-
Karpis gang which she stated she did not recognize.

Opal’?ackson, alias Jackie Thomas, was interviewed by Special
Agent D. P, Sullivan on June 24, 1936, and again by Special Agents R. C.
Suran and D. P. Sullivan on June 26th, and she provided the following
information:

She stated tbat on the evening of June 23, 1936, after being
interviewed by Bureau Agents, she proceeded to Kitg mond*s house
- at 616 Lafayette Street. Kitty was not in the house. eorgie, the
negro maid told Jackie that shortly after Agents took Jackie from the
house to be interviewed, Kitty made several telephone calls to ascer-
tain whether Jackie had been confined in jail. Georgie d4id not tell
Jackie to whom Kitty mede these calls, dbut Jackie gathered that these
were made to the Toledo Police Department. Georgie did tell Jackie

34

T e a e me, ey g s e T e e ey o s e . .
S T TR e T N LT A TN A PR AT e N P X WS 8 T e e

T Y TE IR TR R T N e [ e e e et W, vy L L g et e



that Kitty got in touch with Abe/Shapiro (The Muzzler), who is employed

by the bondsman,”ittenberg. The bondsman Wittenberg is a member of

the bonding firm of/iittenberg, Jacobs and Berenson Bonding Company.

Jackie stated that there are three or four Wittenmberg brothers connece

ted with this firm, but that Kitty usually does business with the 'iitten-
berg whom Jackie describes as being short and pop-eyed. . . .

v

-

Georgio told Jackie further that Kitty had a sinter in Chicago
- who was quite i1l and after packing she left the house and left word
with Georgie that she would meet Jackis on the porch of Georgie's house
at 338 Nebraska Avenue, after Jackie had been released from guestioninge
Georgle likewise told Jackie that Kitty had talked with CarY Christensen,”
an attorney, after Jackie had been teken fron the house. Kitty before .-
leaving sent the other girls home. _ : , ‘

Jackie stated that she d4id not work at Kitty's place on the
night’of June 23, 1936, but returned on the evening of June 24, 1936,
On that night and the following night the house was open for dbusiness,
bnt she was the only girl working. ’

Y

-

Jackie likewiee etat.ed that Goorgio, the mid, told her
that in 1934 and prior years, when Ted Angus was collecting protec-
s tion, he would telephone Kitty, who then had a house on Nebraska
riiride Avenue, and give her "the devil" when Kitty had failed to make the
— usual monthly payment for protection. ~

Georgie also informed Jackie that early im 1935, shortly
after Kitty had opened her house at 616 Larayet/? Street, the police
raided her house and arrested Kitty; that Maxiné' Belmont, who operated
the’ Shelby Hotel with Jennie Miller, as manager, was responsible for
Kitty being sent to the Workhouse at that time, because the Belmont
woman was in charge of the pay off at that tims end Kitty apparently
had failed to mke the payment required of her, -

Referring to Abe Shapiro (The Muzzler), 'hose name has been
mentioned above as being employed by the bondsman Wittenberg, Jackie
stated that Shapiro formerly had e girl nemed HelenYo'Neill, who
worked as a prostitute at PaulineXNeinstein's house; that this girl -
is no longer practicing prostitution and Shapiro is afraid that the
O'Neill woman will inform on him; that he is likewise afraid that
Paulins Neinstein will also "squuk.

1 . Jackie Thomes; that Harry Mitchell operates the Rex Notel, a house
S of prostitution at Bettle Creek, Michigean, in compeiition with Walt
il . \Steinhagen, that this spring while Jackie and her sister Jerry were -
L= ’ at Saulte Ste. Marie, Mitchell came to Toledo to locate Jackie and -
Jerry or some other girls to work at his place. Jackie stated that

! The following inromtion was obtained rrgg George and
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Mitchell generally has three girls working at his place; that the-

girls work as waitresses in his bar and if any customers desire the

services of e girl they are accomodated in ome of the upstairs

rooms. Mitchell charges the customer $1l.00 for the use of the room.
R The girl gets $2,00. Jackie stated that Camp Custer is located’ T

about 20 miles from Battle Creek, Michigan, and a large number of ’

soldiers will be concentrated at this camp for manouvers throughout == -

the summer; that probadbly 50,000 soliders are expected to be stationed

at the camp at various times this summer. Jackie stated that for

this reason Mitchell had decided to increase the number of girls to

five and had come to Toledo to obtain somo.

George Thomas here statod that Mitcholl vialted a large -
number of houses of prostitution and other places where he was likely
to locate prostitutes; that he ro /in a yellow or Knight eab, which
was driven by taxicadb driver named”Hannah, Neither George or Jackie
Thomas knew of any girla that Mitchell hired 1n Toledo.

:rackio Thomas described Mitcholl as follo's.

Name - Harry Mitchell
Age - 35 years
Beight - - . B 1 1 1
Weight - 195 pounds
Hair - Brown (Medium)
Complexion - Ruddy

Buila - - - -

Stout (pot-bellied)

" Jackie Thomas further informed that Jaquelin\{ vis, alias
J‘ackie, alias Bobbie is the girl friend, or wife of BobXHughes, who ~_
as has been pre_v—i_cTaIy mentioned, is a waiter at the|Gowshed, a tavern
at Detroit, Michigan. Jaqueline Davis was employed by Xitty Diamond's
house and a signed statement was obtained from her, when Agents recantly
conducted an investigation therc a wsek ago.

Jackie Thomas further stated that Jaqueline Davis left Toledo
for Detroit, Michigan with l’aye_,-\ ss8 shortly after they were inter-
viewed by Agents; the Thomas woman stated that Jaqueline Davis is .
actually not more than 19 years of age but has been a prostitute since’
she was about 10 years of age (probably meaning for several years); that
she has worked in Detroit and all over the states of Michigan and Indiana,
in Chicago and many other localities; that Jaqueline Davis could probably
provide valuable informetion concerning the transportation of women for
{mmoral purposes and if a little pressure was put or her, Jaqueline Davis
would tell everything she knew; Jackie stated further that the Davis
woman and Bob Hughes 4o not get along together, live together for a while




™

and then separate; that Bob Hughes frequently bas different girls;
that his former wife, L.argaret/ﬁughes, at one time ran a house of
rostitution et the cornmer of/iialnut end Locust Streets in Toledo,
but Jackie recently heard that this woman is wox‘ring the streets at
Jackson, Michigan, Tt s s e e

, Information has been obtained from Detective J’amea rord
of the Toledo Police Department that Officer Frek/ Haala has been

residing in a cottage at Lakeside, Michigan with Jennie Miller, his\ -
girl friend, and Maxine Belmont, both of which woman are interested
in operating a house of prostitution at the Shelby Hotel in Toledo.

- ' Special Agents R. C. Suren and D, P. Sullivan conducted
the tolloving investigation at Lakeside, Michigan on June 26, 1936,
in an effort to verify the above report:

Postmaster P. J. Aubry, who was interviewed on a previous
occesion by Agonts, and who disclaimed any knowledge of any prostitutes
living at lakeside, was agein interviewed in the presmence of hie wife.

They checked the mail et the post office, but could find no mail for
any of the above mentioned persons, nor could Mr. or Mrs. Aubry recall

i1 being received at the post office for these persons. Mrs,

/Blair and her brother, Roland, who operate a beer perlor at Lake- A
side were called in and finally they recalled that a woman who answer ,-‘3 i
the description of Jennie MMiller has been residing at the Beby Grana i .
Cottrgz at Lakeside and hes lived at Lakeside at times in the past; /’ :
that this women appears to be "fast" and mmskes almost daily trips to
Toledo. Further information was obtained that the Baby Grand Cot age
is owned by Mrs. Mary*Smeltzinger, who lives on Oak Street in the¥ S.
cOttage- that Mrs. Sme\ltzinger is absolutely relieble, /

. Postmaster Aubry further stated that Edith (Tot)marxe, the
widow of the deceased former Toledo gangster, still owns interest in
the’ y Park Pavilion, which is located at Lakeside, and is at the
pavilion each Saturday night when dances ar held, Mr. Aubry said
that up until about three weeks ago MartiniKeating was employed as
a caretaker at the Luna Park Pavilion and was living in the quarters
over it, but Mrs. Marks terminated his services and made him move;
thet Keating was presently with a relative, Mrs. Skeal on Erie Road
about two miles west of Telegraph Road, Temperance, Michigan. Aubry
stated that George Timiney frequently visited the dence pavilion in
the past years with Mrs. Marks, but has not been seen this summer,
Mrs, Aubry promised to ascertain the meme of the woman who occupies
the Baby Grand Cottage the next time she visits the post office.

Martin Keating was interviewed at the Skeal home located
on the south side of Erie Road, two miles west of Telegraph Road,
the New Dixie Highway. Mr. Keating stated that for several summers
he has been employed at the Luna Park Pavilion and has resided in
the quarters located above it; that prior to that time he hes beer
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employed as an undertaker at Chicego, Detroit, and Toledc; that he
had been quite successful and hed declded to retire from business,
"but has suffered financiel reverses in the past few years and now

is in straighteped financiel circumstences. Keating stated that
formexrly Louis“Greiner, whc operates the”Trianon Dance Pavilion

at Toledo, and several other places at summer resorts, and Chet

" Marke, owned the Lunea Par vilion; that Greiner mortgaged or

80ld his interest to Wesley Thurston, or his brother, who is a Toledo
attorney; that Mrs. Edith Marks now possesses the interest that Chet
Marks formerly had had and with Thurston owns the major portion of the
stock in this pavilion. Keating stated that the pavilion has been
losing money for several years, that last year there was an unpaid
gas and light bill of over $200 and he overheard Mrs. Marks say that
George Timiney had advanced her the money to pay thiwms blll, 80 that
the pavilion could be opened for the season.

. _
Keating stated that Timiney frequently visited the pavilion
past years after he had gotten off duty and was generally in the com-
peny of Mrs. mrks, that several of T’jainey's squad frequented the
pevilion and Chriq/Brennan,AJcCarthy, Tafisky and others on the squad,
when off duty would be hired as special police at the dance pavilion.
Keating stated that he 4id not see Timiney at the pavilion this summer,
before his services were terminated., Xeating here stated that during
the summer of 1934 Timiney frequently visited Luna Park and on several
occasions was in the company of a stout man whom Keating believes was
one of the Angus brothers. Keating could not recell why he thirks
Timiney's companion was an Angus, but steted that he was certain that
it was not Bert Angus, because he bad met Bert on severel occasions
around Toledo.

Keating was shown photographs of members of the Barker-Karpis
gang which he wes unable to recognize as anybody he had ever seen.

Keating mentioned he had seen Donna yle with Edith Marks
at the pavilion, Donna is the daughter of Fre "boyle, who lives on
Broadway near Edith Merks. Fred Doyle is quite friendly with Edith,
and Donne formerly worked ror Edith as a waitress.

On June 22, 1936, Mrs, Smeltzinger was interviewed at
Lakeside, Michigan, by Agents Sulliven and Suran, concerning the woman
who resided in the Baby Grand Cottege owned by Mrs. Smeltzinger. Mrs.
Smeltzinger advigsed that Max\Hartman end his wife, Helen, resides in
. the cottage in question and have occupied the cottage Tor at least ;
four .summers; that Mrs. Hertman remaine at the cottege throughout
the daytime and that Mr, Hartman is employed on some PWA project; -
that the Hartmans are not financially well off and only pay $70 e ,
season for the cottegey that the Hartmans when in Toledo, Ohio, live in
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the 200 block on Bancroft Street in an 0ld delapidated house. She
stated 80 far as she knows the Hartmans are "good people,"

Mrs. Aubry wes reinterviewed on June 27, 1936, and advised that

'Mrs. Marks was living at the Luna Pier and there wes some red headed

woman about 36 years of age living there with her whose name had not
been ascertained by her.

Opal Jackson, alias Jackie Thomas,” having edvised that she - ‘.
believed that AliceGeorge, colored, who formerly worked as a maid ke
for Kitty Diamond ¥ould have more information concerning the business
of Kitty Diemond than anyone outside of perhaps her present maid,
Georgie, inquiry wes made at the WPA offices located in the Bentley
Construotion Building, 13th and Belmont Streets, Toledo, Ohio, and
it was learned that Alice George is employed as a charwoman at the
Raymér School, White and Raymer Streets, East Toledo, Ohio, and works
under the supervision of Olive Breiman, Board of Education Building,
Glenwood and Southard Avenue, Toledo, Ohio; that the home address of
Alice George 13 914 Pinewood Street, Toledo, Ohio.

Alice George was interviewed at her home by Special Agente
Sulliven and Suran on June 27, 1936, She stated that from 1926 to 1930
she was employed as a maid at the house of prostitution operated by
Ethel Ross at 311 Nebraske Avenus, Toledo, Ohio, and this house was
considered as a high class house, charging from §5.00 to $10,00 for
a date with a girles At that time an Irish woman by the name of Sadie
was the housekeeper; that Sadie is thought to now be living in Buffalo,
New York. Alice George stated that she, on occasions, would be given .
$100 by Ethel Ross to be turned over to Sedie, who would take the money
some place, supposedly in the downtown district of Toledo, and turn the
money over to the pay off man for protection purposes, whom she under-
stood was HarryN\Bernstein. She stated that she understood the monthly
pay off was 3100 per month, but that she had no further informestion
that Bernstein was tke pay off man, but recalled that Bernstein visited
the house operated by Ethel Ross driving a Packard roadster. She stated
that she did not know the definite purpose of these visits, dbut sus-
pected that they were in conmnection with the pay off or fixe

Alice George further advised that from 1930 to 1932 she
was not employed as a maid in a house of prostitution, but 4id day
work for private femilies; that in 1932 she obtained a job as maid
with Kitty Diemond who was then operating a house of prostitution
at 311 Nebraska Avenue, Toledo, Ohio, where she remained as a maid
unt{l October 1934; that at about that time Kitty laid her off and
she did not egein return to Kitty's house until December 1935, when
she worked for two or three weeks and quit because Kitty would only
pey her $1,00 per day and she could obtain more than that by bdeing
oh relief and ultimately securing a position with the PA. She
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stated that the last time she worked for Kitty she was operating the
house at 616 Lafayette Street, Toledo, Ohio. Alice George mentioned
that XKitty Diamond wes very "cagey" end 4id not confide much of her
business in Alice, and she did not know who the pay off man was while
ehe worked for Kitty, but she does recall while Kitty wes on Nebraska .
Avenue she would occasionally take a Red Cab for some unknown destina-
tion, however, Alice was of the opinion that Kitty was taking the pay
off money to some person. She stated that she had heard the name of -
Ted mentioned while employed by Kitty, but cannot recall that his
neme was mentioned in connection with the pey off., She stated that
she does not know Ted Angus, nor could she recall ever having seen
George Timiney, although she was acquainted with and mentioned the
names of nearly all of the police officers who have been assigned to
the vice squad for the past two years., She claimed that she had no
information that these men had ever odtained ny money from Kitty
Diamond or Ethel Ross.

. Alice stated that the true name of Ethel Ross is Edith

Gray, who is now reported to be residing in Buffalo, Rew York, and

is no longer in the business of operating houses of prostitution;

that the Gray woman is reported to own several race horses. During
the time the Gray woman was opereting in Toledo, her pimp was Tom _
“YMcCarthy, & former saloon keeper, whose home was in Brooklyn, New Yorke

Alice George provided the names of the following negro women
who have worked for Kitty Diamond:

Sallie\)ox, 428 Vence Street, presently employod ‘at 616
Lafayette Street, as a night maid and has been with Kitty since 1933,

Georgb\Beker, Nebraska Avenue, preaently employed eas a

night maid at 616 I.gfayette Street for Kitty Diamond and has been with

Kitty for several years.

'\ Selly“(Big -Sally)huchy (phonetic), who resides on Belmont
Street,” four houses south of Ewing Street, Toledo, Ohio, snd is
employed as a day maid at 616 Lafayette Streete - .

Alice George stated that Sally Cox and Georglie Baker are
close to XKitty and should have information concerning police tieups
and pay offs. . '- .

X

-~

- Alice turther adviaed that a oolored woman by the name of
Hattie (Big Hattio)ﬂarris, who resides in the first house west of .
Washington Street, on the north side of 1lth Street, has been employed
as a maid in houses of prostitution in Toledo for many years; that
Hattie worked for and practically managed Suzanne_\ﬂoward's house for
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two years up until 1935 and probably has more information concerning
paying of protection money than any meid that she, Alice, is acquain-
tad with in Toledo; that Hattie is presently working as a charwoman
for the WPA.

) Hattie Harris was interviewed at her home on June 27, 1936,
by Special Agents Sullivan and Suran and she signed the follo'ing
written statement. - .

+ . ; : _ "'Toledo; 'Ohio ‘}, BN
: . . . "J'une 27, 1936

- -

"I, HATTIE HARRIS, make the rollowing written statement
to Special Agents D, P. Sullivan and R, C. Suran, whom I
know to be Special Agents of the Federal Bureau of Investiga-
tion, U, S. Department of Justice, no threats or promises
haveing been mads to me,

"I am 38 years of age and em married to Lawrence Harris,
but I am not living with him,

’ "In 1925 I came to Toledo, Ohio, from Birmingham, Ala-
bama., In 1926 I got a job as housekeeper for Ethel Ross, who
wgs operating & house of prostitution at 311 Nebraska Ave,

In 1927 I went to work as housekeeper for Fay Clarke who rgn

two houses adjoining each other at 112 and 114 Nebraska Ave.

In about 1930 Fay Clark began spending nearly all of her time -
at Port Clinton, Ohio where she also operated a house of prosti-
tution. I was left in camplete charze of her two houses at

112 and 114 Nebraska Ave, while Fay was away, She told me that
each month I was to go out to Ted Angus' house on North Lockwood
Strast an_@m.him..;lbﬂﬁmte’ilon. Therearter, ee.ch month.
for about two years from about 1330 to 1932 I Wemt out to the
Angus home and paid Ted Angus, personaily $100 on each occasion. —
R few tiics when we d1d Dot have the entire $100 T would Teke ~——
‘out 350 _mors Or -less-amd-then Pay_the remsinder before the month

_——

Was up. On only a few occasions when Fay was in tovm she took

the HONSY piibe— A8 i W&sch@nth the ~
co 4id not 4 us, except when the girls tapped on the
"] ract customer
*On two occasions, while at Ted Angus' home, I saw Kitty
Diemond drive up to the house in a cab., At that time Fay kept
from four to six girls in both 112 and 114 Nebraska Avenue,
"During this period from 1930 to 1933, Chris Brennan,
Tafel sky, wn, MoCarthy, Machalah end other members of the
_vice squad would come Into Fay's house and if there was any
disturbance or if any of the girls were soliciting from the
windows they would arrest them, otherwise they would not
bother us.

- i —
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nTn 1933 I went to work for Suzanne Howard at 131 Nebraska
and continued with her as housekeeper until some time in 1935,
after she had moved to a place located at Cherry and Locust
Streets., I do not know to whom Suzanna Howard paid protection - -
money. ‘ ’
*I bhave read the above statement and here sign to vouch

for its truth, : *.. N N

[ . . \
N t

WITNESS: . /s/ HATTIE HARBIS

R, C. Suran, ’ )

D, P. Sullivan, Special Agents,

Federal Buresau of Investigation, _ ,

U. S. Department of Justice, o ' N
Oleveland, Ohio,"™

ko kR Rk

: Hattie Harris stated further that the photograph shown her
of George Timiney was familiar and she felt certain she had seen this
man, but could not stete that she had seen him in a house of prostitu-
tion, nor could she recall ever having heard his neme mentioned in con-
nection with Ted Angus, or with pay offs or fixes,

Hattie stated that Suzenne Howard, who now operates a house
of prostitution at 46-48 Webash Street, Toledo, Ohio, has bedome a
narcotic addict in the past few years and it is probable that she will
willingly furnish informetion concerning protection money paid by her;
that she, Hattie, never handled this part of Suzanne's business, and
had no information concerning the person or persons paid by Suzanne
for protection or the amounts paid, .

'. ;

&

Hattie advised that she had never heard ‘the name of lhxine
Belmont mentioned in connection with pay offs. She stated that Flora
Jackson resides on Avondale Street, across from the Catholic Church
near 13th and Wehington, on the second floor of a house with a red
porch; that Flora Jackson is presently working under the WPA doing
sewing; that the Jackson woman has worked as a maid for Maxine Belmont
both at the Belmont residence and at the Shelby Hotel for several
years, and still does the laundry work for Maxine Belmont, and should
be in the position to furnish information concerning the Belmont

woman,

In connection with the vice squad of the Toledo Police
Department, Battie stated that on the occasions when the "heat"®

was considered to be on the town some member of the vice squad would/
call at the house and leave word to close up, but no reason would bs
given and nothing more would be said, /
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Hattie stated that when Captain Hennessy was head of the
vice squad for a short time Hennessy closed up the houses in Toledo,
and when Hennessy visited the house of Suzanne Howard he gave Hattie
two minutes to get out of the house and to teke the prostitutes with
her; that Hennessy did not enter the house, but advised Hattie that - . .
he would stand on the corner and if everybody was not out of the house
in two minutes the whole "outrit" would be taken to jail, ‘

Hattie stated that occasionally the tord to close wcnld ‘be
received by telephone from some person who would always refuse to
give his name or otherwise disclose his identity; that orders received
in this manner would always be complied with promptly; that no instruc-
tions would be received to open the houses after they were once closed
and the madams would just begin business and operated until further
orders were received to close.

The Harris woman advised she had no intention of ever again
working in a house of prostitution as a maid as she could make more
money working for the !PA.

On June 29, 1936 Special Agents R, C. Suran and D. P, -
Sullivan conducted an investigation at 48 Wabash Street, & house of
prostitution operated by Suzanne Howard. At the time Agents called
et this house there was located in the house besides Suzanne Howard,
an individual who gave his name as Charles H. "SBrown, 2nd & girl by
the name of RFuth. Suzanne Howard was interviewed in her room at
this house and later brought to the temporary offices in the Edison
Building, Toledo, Ohio, for further interview,.

Agent Sullivan located at letter addressed to Mr. end _.
Mrs. Howard,\‘{manpaon, care of "Ma" ell, VWinegar Street, “Clarksburg,
W. Va. and bearing the return eddress of C. H.\Brown, 48 habash Strest,
Toledo, Ohio. This letter had not been mailed and bore no postmark
or postage. Charles He Brown later admitted that this letter was one
which had been written by him and advised Agent Suren that he did not
now care to mail it and voluntarily turned the same over to Agent Suran.
The letter is quoted as follows:

*"Toledo, Chio
*June 22, 1936

Dear Friends:

*Just a few lines to let you know that I am wall and hope
this finds you the same,

"Howard in case you get to come to Toledo call up my young
brother and he will tell you where I am, call him at F0O 2031-J,
Tell Margeret that I said hello and wish that you folks wculd
come to Toledo this summer and come and sce me as I want to see
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both of you real bad.
"If you write, write to me at 48 Vabash c¢/o Sue Howerd.
"yhy don't you two come here for awhile, I have & place
and can use & couple of girls.
"Well I will close for this time hoping you write soom,
Charledxgroun
- 48 Wabash Ste .. -
¢, Toledo, 0.".

- -

Charles Brown was interviewed at the Ediuon Buildins and
he executed the following signed statemsnt: -

’

'Toledo, Ohio
'June 29, 1936

‘I, CHARLES HENRY BROWN, make the following written state-
ment to R, C, Suran and D. P, Sullivan, whom I know to be
Special Agents of the Federal Burean of Investigation, U. S.
Department of Justice, No threats or pramises heve been made to
me, I make this statement volunterily knowing that it may be
used ageinst me.

"I was born on February €, 1898 at North Baltimore, Ohio.

I was raised in Toledo, where I attended the Illinois, Nebraska,
Sherman and Washington schools. I have two brothers and one
sister living. My mother resides at 1720 Joffre St. Her nams
is Mrs, Anna Brown.

: "] was married to Paulin\\mhomas at Toledo, Ohio about 8
years ago, but only lived with her for six months. We were
divorced in cleveland about 1932 or 1933,

‘ "For two yeers up until December, 1935 I was amployed as

a bartender at thé\LaRose Cafe, 26 Fassett Street. Before

that I worked in various odd jobs including some steam fitting
work for Jean/Ford, who was then operating a house of prosti-
tution at 352 Nebraska Ave. I likewise worked for Ben Fretti
off and on for about a year and a half, helping around his house
and helping repair some of the slot machines which he then owned
and operated.

"Before the past 5 years I had no steady job up until the -
year of 1928 when I completed serving en 18 month sentence for
violetion of the National Motor Vehicle Theft Act at the Atlanta
Penitentiary.

"My former wife was hustling on the street when I rirst met
her, I left her because she would not go straight. When I was
serving time at Atlenta Penitentiary she was arrested in Toledo,
Ohio, and charged with a viclation of the White Slave Traffic

Act with Johm\George. Both were convicted. 1y former wife was
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given a two yeer probaticnary sentence. To my knowledge, she
is no longer practicing prostitution, but I understand she
still cheate some on her present husband, who is employed for
some automobile concern as a mechanic.

- @I first met Suzanne Howard, about three years &go when she
was employed as a prostitute at a house on Nebraska Avenue. - .
Around December 1935 I occasionally went down to 48 Wabash Avenuo
and played cards with Suzanne Howard, and any ot the girls working
there or visitors at the house.

*Phree months ago I moved into 48 aabash Ave. and have since
resided at Suzanne Howard's house. I here state that .I 4o not
live with Suzanne Howard as man and wife and stay in one of the
back rooms. I have no money invésted in Suzanne's house. She
has only two girls employed as prostitutes in her house at the
present time., One works days, the other works nights, For the
pest month, Suzanne has not been working as a prostitute because
she has gall bladder,

*I have been shown a letter dated June 22, 1936 signed Charles
Brown, 48 Wabash St., Toledo, 0O, addressed to Mr. and Mras. Howard
Thompson, ¢/o0 Mrs, "Ma" Bunell, Winegar Street, Clarksburg, W. Va,
and identify it as a letter which I wrote end signed, 'Ma‘' Bunell
operetes a house of prostitution on Winegar Street in Clarksburg.

I first met Howard Thompson through iy:wife who was then operating
a house of prostitution.

"In connection with the above letter dated June 22, 1936, I
would like to state that in the summer of 1935, Howerd Thompeon
came through Toledo on his way from Clarksburg, We Va. to Detroit,
liichigan where hig wife was working as a prostitute;at that time
a young man named’Tormie, who peddles silk hosiery in office build-
ings, told me that Thompson had been in town snd was inquiring for
me and was wondering how thinga were in Toledo, that he wanted to
get located hers, ' '

"I have written to Thompaou several times since then, but .
did not receive any answer.s I wrote the above mentioned letter
and addressed it in care of 'Ma' Bunell because I knew be was
acquainted with her and she would deliver the 1etter it 'I'hompson
was around Clarksburge.

vBecause Suzanne has been sick she has been unable to
practice prostitution. 8he et no time suggested that I get some
girls to work at her house, I figured, however, that it would
be better to have some other girls working at the house, 0
Suzanne would not have to work and for this reason I wrote the
above letter to Howard and his wife suggesting that they come to
Poledo where Mrs. Thompson would go to work in Suzanne's house as
a prostitute. The place I mentioned in the letter where I would
put two girls was Suzanne's place.

*T would like to state thet I have been doing some painting
and 0dd jobs around Suzanne's house since I have been living there.

"I have never transported any women in interstete commerce
for any criminal purpose,

i
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"I have read the above stetement which is contained on six
peges and here sign to wvouch for its truth.

WITNESSES /8/ CHARLES HENRY BROWN

D. P. Sulliven

R. C. Suran

Special Agents, Federal Bureau of Inveetigation,

Us. S. Department of J’uatice, IR
Cleveland. Ohio. S S " o T
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Brown advieed that the Fretti brothers were undoubtedly the
"big ‘shots" of the underworld at the time he Brown worked for them dur-
ing the years 1930 and 1931 and he is of the cpinion that Ben and Joe
Fretti are still the "big shots" in the operation of gambling in Toledo,
but that he has been out of touch with the activities of the Fretti
brothers since 1931 and has no definite information as to the standing
of the Fretti brothers at the present time. .

Brown further advised that from the various rumors that he
hears around the cigar stores and like places he understands that the
Fretti brothers have interests in the gambling joint run by Benny Harris
et 120 Superior Street and also in The™Buckeye, operated by BerMranoff. -

Fe steted that the numbers game is the big thing in Toledo
at the present time and these games are run at the following places:

120 Superior Street; '

The Buckeye, managed by TonyPaul;

The\ew Deal, 103} Michigan~

ThQ\OhiO. (a pool room on Dorr Street, and believed to be located
" T at 517 Dorr Street. This game is operated by chuck\&upica,
. brother of the Licovoli mobster, BusterNupica.)

The’00 Athletic Club, 400 Indiena Street. (This place has colored

patrons.)

Brown further advised that the *f£ix" at the time he was uorking\
for the Fretti brothers was Ted Angus and it is his understanding that \
Ted Angus remained the *"f£ix™ until the new ty administration under City
Meneger Jo y. He stated that Ike and SolVWittenberg are the sold bonds

" men in Toledo, who mske criminal bonds and their rates are $100 per $100
bond and they will make a bond for anyone on any charge; thet their runner
is known as the "Muzzler", but he did not kmow the "Muzzler's®™ true name.
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He stated that Suzanne Howard has never at any time advised
him to whom she peid off for protection, but assumed there was a pay '
off. Further concerning the Howard woman, Brown stated that just be-
fore Christmas the Howard woman took the "dope cure” from Dr.’ Huss, who

"~ o also exemines the girls at the house operated by the Howard woman., He _.
' stated that he is positive that Suzanne Howard is not using narcotics
at the present time. While Agents were in the room of Suzanne Howard
e quantity of marijuana mixed with tobaceo was observed. Brown admit-
ted that he amokes this and buys it from a Mexicen by tte name of Joe
who lives in an upstairs flat at 44 Superior Street, Toledo, Ohio, and’
pays $1.00 for twelve cigarettea of mrijuana.,

Further concerning Howard Thompeon, be stafed that the nick-
name of this man is "Polly" and he is described as followa:
p v

Age - 34 years
Height - 56"
Weight - 185-190 pounda
Build - T Stout . X
Hair - Black ot
- Marital Statua - Married .
Wife - Margaret Thompson
Occupation - Truck driver

Brown described Margaret Thompson as follows:

Age - 27 years
Height - gegn
Weight - 140 pounds
Builad - Slender
Hair : - Black
Occupation - Prostitute

The following description was obtained of Charles Brown by
Agents from observation and interview: L

Age - 38 years
Height - S'6" -
Weight - 118 pounds
- Ppuild - _ Medium
» Eyes ’ - i ‘ Blue
' - Hair - : Brown
‘ Occupation - Sewing machine repairmean
Nativity - North Baltimore, O,
Relatives - Mother - Anna Brown, 1720

Joffre St., Toledo, O.
Sister - Mrs, Luella Lands,
Meumee, O,
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o - L _~ Brothers - Joe E. Brown,

EPTRI T ..~ Hollywood, California,
P S , Paul Brown (blind)"

e - 1720 Joffre, Toledo, O,

Suzanne Howardwas 1ntefvie§ed on June 29, 1936 at the office
‘in T6ledo, 514 Edison Building, and mede statement as follows as to
her activities:

) o . ST *Toledo, Ohio .
S v, - "June 29, 1936,
I

"I, SUZANNE HOWARD, make the following stetement of my
own free will without promise or threat having been made to
me and make seme for reason that I wish to tell the truth,

"I was born at Lorain, Ohioc, May 7, 1903, married to
Ozroe 0'Dell in 1919 and he died in about two years there-
after; my perents are dead. I came to Toledo about 1928,
Prior to this I had been 2 prostitute at Lorain since about
two months after the time my husband died. I was living
with a at Lorain; after coming to Toledo I lived with one
Francis®Dudley a truck driver for possibly three years or more.

"I then left this party and entered the house of prostitu-
tion run by Stella on Nebraska Ave,, Toledo where I worked for
about two years as a prostitate.

*] then purchased from Mexine Belmont the furnishings .
at 131 Nebraska where it started to run a house of prostitution
with about one girl. I operated this place from about 1933 to
December 1934, Most of the time I did not have more than three
Birls at any one time., I then moved my house to a place on
Ontario at Cherry St. over a night club at this address, I
operated here from December, 1934 to February, 1935, when I
moved to my present address, 46-48 Wabash Ste., where I have
been from February, 1935 to date operating a house and during

- the latter period I have not been arrested for reason the house
is 80 situated that I can see the officers coming and they have
never been able to catch me *turning e trick.' I have & maid
Jennie working for me now and she has been with me for possibly
six weeks, Carrie worked for me before Jennie and prior to that
Hatties was with me as maid at Nebraska until I moved to the
place on Ontario and Cherry.

"This perty Charles Brown who was at my house this morning
when the Agents called lives there and has been doing some paint-
ing for me around the house for the past six weeks. Our clothes
are both located in the same c¢loset in my room but we do not
occupy the same bedroom. Charles has his own bedroom.
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"I have two girls at the house at the present time. One
of these ig Sally’Snyder who has been with me often from time
to time since she wes with me in the house operated on Bebraska
St. Sally is about 27 years of age. Sally was arrested from

-my plece twice for being such character of house and was fined

- for the offense. The other girlsis Ruth and she is 31 to 32 .
years of age. She has worked for me at different times first
working for me when I was on Nebraska St. I 4o not know where
these girls come from and I have never asked them to come dback -,
to me from any point outside the state of Ohio. These girls liv="
ing at the place pay me ten dollars per week for room and board.-
This is what would be called probabdbly a dollar house as we charge .
one dollar up. 48 Webash is used as the entrance and I 4o not
have the entire house in use at the present time, I do not know
who owna the place,but I pay my rent of $25,00 per month for = '~
the place to .Tuliu{ Davis, I also buy jewslry from this party
Davis who also sells such articles. We have six bedrooms, kiteche,
dining room, two parlom in use and two rooms are vacant,

_"The only times the police come is to raid the place eand I
was last arrested by the police and served about ten days in .
Jail as result of an @rrest by Stroeble and Neuman. I have not .
had a pinch at 48 Jabash to date, -

D. P, Sullivan, Special Agent, -
Federal Buresu of Investigatiom,
U. S. Department of Justice,
1448 Standard Bldg., N
Cleveland, Ohio." T Y

/-/ SUZANNE HOWARD

This woman when interviewed denied that she had previously .
seen the letter written by Charles Brown under date of June 22, 1936,
end quoted in the statement of Charles Brown, which will be quoted in
the report elsewhere and which was addressed to Mr., and Mrs, Howard
Thompson, care of Mrs. Ma Bunell, Winegar St., Clarksburg, W. Va,

This woman insisted that she had no knowledge of a pay off
"to any one in the city either the police or any one else,

_ ~ As to these parties Mergaret Thompson and Howard Thompson,
she says that she has heard Charles refer to Howard by some nick name
and.to the woman as Margaret, and that he would like to have them come
up., She seys that they did not discuss at any time the proposition of
having these people come to ber place.
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This woman says that she has an arrest record with the
police as long as her arm; that she has served time of as much as
thirty days or more, but cannot recall the dates and circumstances = -
at this time., She denies that she is an addict or that she uses

narcotics in any form. e e
| Suzanne Howard is doscribed as tollowa- i
Age - 33 yeara
. (Born lorain, O, on
o 5/7/03)
Beight - 5114
! Weight - 116 pounds
Bair - Blonde (naturally brown)
Eyes - Brown
-~ Occupation - - Madam of house of prostitution
. Marital Status T e . Single
Nationality - . American

Although both Suzanne Howard and Charles Brown denied that
they were living together and claimed that Brown was only employed to
| work around the house doing repair work, a letter was found in the
‘ desk located in the room of Suzanne Howard, from Philip Anthony’korgen, -
register #8505, U. S. Penitentiary, Leavenworth, Kansas, which was
obviously sent to Suzanne Howard. A part of the letter quoted below
indicates that Brown was more than an employee . :

"Just a few lines to let you know that I received your . .
letter and money and was glad to hear from you and Browne )

Well Sue was glade to here that you and Brown are to-gether,
t*t [ ]

After the statements of Charles Brown and Suzanne Howard
were obtained they were released on the afternoon of June 29, 1836,
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The tollowing is mbmitted by Special Agents H. B. Dill
and-E, J. Wynn:

On June 18, 1936, the following property was returned to
! Gertrude Billeter\ﬁller, wife of Harry Ceampbell, and a receipt
: obtained from her, which receipt is being retained in the Cleveland
: Bureau office files
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.4~ 1 Diemond ring set with three diamonds of about
'g}? 1,30 karats each,, set in platinum mounting;~ > "~ -~ ° -
\} 1 Omega gold vrist?ﬂatch, which appears to be -

- white gold with what appears to be a white gold -

bracelet. Kelonium case #8546200 GBC; * N

1 Diamond stick pin in form of interrogation point, U
consisting of several small diamond chips und Q ..

ruby;

1 tie clasp = bearing initial "R" - cheap jewelry
1 Cheap brooch with white stones, arrow design.

3
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) On June 18, 1936, the original Bride's Book, containing -
~ the record of her marriege to Campbell was returned to Mrs. Gertrude
Billeter Miller, and a receipt obtained, said receipt being retained
in the Cleveland Bureau office file,
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Flora Jackson, colored, 553} Avondale Street, Toledo,
Ohio, who formerly worked as & maid in the Shelby Hotel, a house
of prostitution operated by laxine Belmont, was interviewed at
her home by Special Agents D. F, Sullivan and -, C., Suran on
June 30, 1936,

: Flora Jaeckson steted that she was born in Jacksom, .. -
)usussippi, end is 33 years of age; that she came to Toledo, Ohio,
eighteen years ago and in 1919 began working as a maid for Jennie
Miller at the Sheldby Hotel, & house of prostitution. She stated
that she continued to work for Jennie Miller until the Miller woman « - .'

80ld the Shelby Hotel to Maxine Belmont, whose correct name is_Thelma

homas. She stated that she did not know who owned the building in
which the Shelby Hotel is located and when Jennie Miller sold out she
only sold the furnishings to Maxine. '

' The Jackson woman advised that at that time the Belmont
women had five and six girls working for her in the day time and
five or six girls employed at night as prostitutes; that she con-
tinued to work for Maxine Belmont at the Shelby Hotel until 1929

" when Maxine resold the place to Jennie Miller and so far as she
knows Jennie Miller still operates the place and Mexine has no
"interest in it, but as to this she ecould not be certain as Maxine
never discusaed ber business with her.

/ She stated that Jennie Miller is sometimes kn
Jennie‘thitie as she was married to a men known as Whitie diller
and cormonly called Whitie due to the fact he had blonde 'hair,
Whitie is now dead. L. o
nora%ckson stated that lMaxine was married to Johnnie
Thomas about the 'year 1927 and bas lived with him continuously since
that date; that after Maxine gave up the Sheldby Hotel, she, Flora,
continued to work for Maxine doing housework one day a week at a
salary of $3.00 per week and she continued to do this until February 1,
1936, when she obtained a job with the WPA doing sewing. She stated
that she still continues to 4o laundry work for Mexine and Johnnie
Thomes and that she does this work about once each month., She stated
that the last time she did the laundry work for Maxine was a week
prior to the date of this interview and that Maxine and Johnnie were
at that time living at 2105 Warren Street, Toledo, Ohio, where they
bave lived for several years, She stated that this address is kmown
as the Grinage Apartmente and Mexine occupies apartment #5, which
apartment is located on the second floor; that Mras. Grinage lives
on the first floor and she believes that Maxine either uses the .
telephone of Mrs, Grinage or else she has en extension from this
telephone as she, Flora, has telephoned laxine on severel occasions
and telked first with lrs. Urinage, later getting Maxine to the
telephone.
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Flora Jackson statsd that Johnnie Thomas operates some
kind of a club or beer parlor over;bfers Restaurant in Toledo,
Ohio, and the telephone number et that place is MAin 0596,

The Jackson woman advised that she worked for Suzanne
Howard at 48 Wabash Street for about one year prior to January
1936 as a cook, but that she was only at the place long enough
to cook the evening meal and bad nothing to do with the front ,
part of the house or the visitors that might call; that Suzanne
had two girls working for her one whose name was Sally Snyder and
the other was named Ruth. oo

She stated that Suzanne was like Maxine in that she never
discussed her business with her help. She stated that she 4id not
know Charles Brown and there was no man living with Suzanne while
" she, Flora, was working there. She further advised that while the
various members of the vice squad visited Suzanne's place, no ar-

rests were made while she, Flora, worked there; that Suzanne was

- alweys watching for the police and they never caught & man having
a date in the house, She stated that Maxine was not bothered with
the police at the Shelby Hotel and the vice squad's wisits to that
place were very infrequent, but that she never at any time heard
anything about a pay off either by Maxine or Suzanne, and so far .
as she knows Jennie Miller never paid off to the police.

She stated she does not personelly know Ted Angus, but
knew that he had a club of some kind as she has often heard Suzanne
speak of going out to Ted Angus' place to drink; that she would -
usually go out with Sally Snyder who works in her house; that both
Suzanne and Sally are dope addicts. .

When queationed concerning other mids who may have
worked for Suzanne, Jennie Miller, or Maxine, she stated that
the only maids she knew were Hattie Harris, who worked for Suzanne
and ViolaN}cClary, who has worked as a day mmid for Jennie Miller
since 1929, Viola McClary lives at 355% Avondale Street, Toledo,
Ohio.
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neferring to the statement made b Bua‘-vl\ﬂl gt
Hotel, 317 Twelfth Streset, that Georg';,Coran, fom:;réoi‘z:z;::
of a‘;f’oledo simerican Legion Post had 401ld Lim that he had been
unable to run the ennual Legion turkey raffle in 1935 because he
4id not know whq to contact since Ted Angus was no longer the pay
off man, the following investigetion was conducted by Sp=cial
; = Agents R, C. Suran and D, P, Sullivan, ST

George Corrigan resides at 4205 Allen Street, Sylvania
Ohio; he was interviewed at his place of business, Corrigan's ’
Market, 2177 West Central Aveme, Toledo, Ohio, ‘Corrigan stated
that he 1s a member of the(Weltz-Hodgins Rost #348 of the Americen
’Iagion. From September 1932 to September B33, Corrigan was Second
Vice Commander of the post; from September 1933 to September 1934
he was First Vice Commander; from September 1934 to September 1935
he wee Commander. Corrigan stated that every year the Post runs a
turkey raffle a few days before Thankggiving at the Post Hall. A
. large raffle wheel is rented from theXSuce ful Sales Company of
Toledo and cardboard paddles are purchhsed frou the same company
for use at the raffle. The paddles are sold to those present and
a turkey is given to the person holding the winning paddles at

eacl;'x turn of the wheel. The paddles are sold three for twenty-five
cents, ’ ’ .

Corrigan stated that in 1932 George)lﬁutcher. who opemted
the Collirs Market, Sylvania Avenue, two blocks east of Jackman
Road was in charge of the raffle,

In 1933 J’acob>}}ottsha11, 2510 Berdan Avenue, operated
the raffle. '

In 1934, Corrigan operated the raffle, The profit to
the Legion was something less than $25,00, .Gottshall and Butcher
ere both members of the Legion. Corrigan further informed that
on March 9, 1935, the Legion conducted a book lottery, giving as
prizes, cash, $100,00 for first prize; and twenty other smeller
prizes. The winning number on each of the books of chances sold
got forty-eight chances for the large $100,00 prize.

: ' In October 1935 the Post ran a raffle fQr, the benefit of

. . the Post Coal Fund. Jerry, ore who operetes theYlasty Ice Cream
' Shop, 2480 Collingwood Avenue, was in charge of this raffle. Corri/
here stated that in all the raffles held prior to the Coal Fund Raf

the Legion members operated them without outside help; that he was

always somewhat afraid that the police might close up the raffles

because they were considered gambling, but other members told Corr
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that there was nothing to worry ebout as the police would not

irtzrfere in an Americen Legion raffle. Corrigan ststed that to

his knowledge there had never beer a pay off or fix in these

reffles; that no money hed ever been paid to Ted Angus or anyone

else to his knowledge, but it wes common talk that the Coal Fund

Raffle was conducted with the help .of Ben and Joe Fretti, and - - - =
was handled through an apparent employee of the Fretti brothers

named Skeeter, who collected on some of the boards. Corrigan

stated that Manore could provide the details of the connection

© with the Frotti brothera. ' ; S , . +

f .

I e Be Manore, ’l‘alty Ice Cream Shop, 2480 Collingwood
Avenue, residence 419 Austin Street, was interviewed at his
place of business. Manore stated that he has been a member of the Waltz
Hodgins Post of the American Legion for several years and has been
active in raising money for the Post. Manore stated that in the
sumner of 1935 the Post decided to give a raffle for the benefit
of the Post Coal Fund., A Chevrolet automobile was stlected as the
prize to be raffled off, and lManore was selected to manage the -

" raffle, Manore had a pin ball game in his place of business,

which game was owned by the Fretti brothers. While discussing the

"raffle with the man who w